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цена 1.50 лева

министърът реагира 
остро на разрешението за 
строежи в спорната зона 
на морската градина

USD/BGN: 1.60078  

-0.52%  
  Българска народна банка

EUR/USD: 1.22180 

     +0.52%
 Българска народна банка

Sofix: 373.54

    -0.17%
   Българска фондова борса

BG40: 106.76  

-0.70% 
Българска фондова борса

Компании  ▶ 11
депозитарът  
отчете печалба от  
586 хил. лв. за 2009 г. 
Спад в приходите 
и увеличение на разхо-
дите за заплати прогно-
зират за 2010 г. от ин-
ституцията. „Централ-
ният депозитар” вече 
е изпратил всички до-
кументи в ClearStream 
и очаква решение за 
откриване на сметка 
при тях

Всички търгове на  
администрацията на едно място

Новини ▶ 6
Новини ▶ 7 
Плевнелиев  
се закани на 
община Варна

Коментар ▶ 2
На крачка  
от светлото  
бъдеще  
Безрезервен оптимизъм за 
подобряване на икономиче-
ската ситуация в страна-
та цари сред българското 
население. Хората осъзна-
ват и усещат проблемите 
и трудностите, резултат от 
кризата

Европари ▶ 20

Брокер на ценни книжа 
ще строи в Добринище 

Новини ▶ 8

60 млн. лв. от резерва на  
НЗОК са в неизвестност

Динко Геров е инвеститор 
в ценни книжа, но в Добри-
нище той е по-известен ка-
то „човекът, който ще строи 
финландски къщички”. 
Проектът му ще получи 
386 хил. лв. евросубсудии

Парламентът не разреши 
анкетна комисия да прове-
ри къде са изчезналите пари. 
министър Борисова съобщи, 
че наличните пари са 800 
млн. лв. В края на 2009 г. те 
са били 860 млн. лв.

Новини ▶ 9
държавата ще 
получи дивидент 
от второ ЕРП
По правителствено нас-
тояване след E.ON и EVN 
раздаде 5 млн. лв.  EVN, 
която доставя ток в югоза-
падната част на страната, 
реши да отдели 5 млн. лв. 
Това са 10% от печалбата 
на дружеството

Кабинетът опре-
дели Симеон Дянков 
за Централен орган 
по обществените 
поръчки

▶

Пренареждане
Голeмите промени в пазара на 
външна реклама в София предстоят 
през есента. Тогава се очаква да 
приключат конкурсите за реклама, 
които ще бъдат обявени до края на 
този месец. Главният архитект Петър 
Диков се закани, че статуквото, 
което се поддържа сега от няколко 
десетки рекламни агенции, ще бъде 
разрушено  ▶ 4-5
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Печеливш
Михаел кран
  

Губещ
“Винпром карнобат”
 

Михаел Кран е новият генерален директор на “Практикер 
България”. Преди да заеме новия си пост, Кран е бил регио-
нален мениджър “Продажби” в “Практикер” в Германия. Той 
започва кариерата си в “Едека груп”, след което е работил и в 
“Метро кеш& кери”. Службата си в “Практикер” Кран е започ-
нал през 1991 г. “Практикер България” има 9 магазина в Бълга-
рия и над 1000 служители. 

Камион на “Винпром Карнобат”, превозващ 2700 
бутилки алкохол с фалшив бандерол, бе задържан. 
Бургаски полицаи и антимафиоти са открили и склад 
на компанията с още близо 75 000 бутилки алкохол 
с фалшив бандерол. По първоначални данни общата 
стойност на нанесените щети от невнесен акциз е 
около 300 000 лв.
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цена 1.50 лева

Предложението предизвика 
остра реакция от страна на 
бизнес организациите

USD/BGN: 1.60907  

+1.25%  
Българска народна банка

EUR/USD: 1.21550 

     -1.23%
Българска народна банка

Sofix: 374.19

     -1.96% 
Българска фондова борса

BG40: 107.51  

-1.06% 
Българска фондова борса

Компании  ▶ 11
Застрахователните 
премии ще се  
облагат с 2% данък
Новият налог върху 
полиците няма да про-
мени съществуващото 
в момента облагане на 
печалбата на компа-
ниите

Lowcost компаниите настъпват 
на авиопазара през 2010 г.

Компании ▶ 12-13
Новини ▶ 6
Тотю Младенов 
поиска 270 лв. 
минимална заплата

Компании  ▶ 11
“Трейс Груп холд” 
излезе на печалба 
над 1 млн. лв. 
През първите три месеца 
на 2010 г. “Трейс” уве-
личи приходите си от 
продажби над 2 пъти до 
39.2 млн. лв. 

Повече дестинации, а не по-ниски цени ще увеличат превозените пътници▶

Слаб оптимизъм за 
бюджета през април

За първите четири 
месеца на годината 
дефицитът е 1.3 млрд. 
лв. В сравнение с 
периода януари - март 
той е намалял с близо 
400 млн. лв.

Коментар ▶ 2
Г-н адвокат, мога 
ли да пуша в 
ресторанта
И сега какво, ако пуша в 
ресторанта, нарушавам ли 
закона или не? Това е най-
новият казус, който успяха 
да създадат депутатите 
ни. Пушачите тотално се 
объркаха кога нарушават и 
кога спазват законите

Красимир Гергов призна, 
че е собственик на bTV

На десетата годишнина на 
телевизията рекламният 
бос призна, че е бил при-
нуден да бъде консултант 
или партньор на собстве-
ниците, защото законът 
не му го е позволявал 

Новини ▶ 3 Новини ▶ 8-9
Държавата ще 
плати 60 млн. лв. 
за ликвидация 
на фирми
Минимум 200 хил. 
дружества и кооперации 
няма да се пререгистрират в 
Търговския регистър до края 
на годината, когато изтича 
крайният срок за това

Не става само 
с Ниски даНъци
Въпреки запазването на ниски данъци България остава 
непривлекателна дестинация за чуждите инвеститори. 
Причините са неподготвената администрация, колебливото поведение 
на правителството по антикризисните мерки и популисткото 
говорене срещу чуждите фирми  ▶ 4-5

Новини ▶ 7

Мнения

По темата “Трудната 
задача по привличане на 
чужди инвеститори” 

“Едно е да искаш, друго е 
да можеш, а трето и чет-
върто е да го изпълниш” 
- Николай Хайтов.
  crdlic 

 По темата “Времето 
на малките интернет 
фирми изтече” 

И ако малките фирми 
не може да издържат на 
темпото на големите, как 
така още съществуват? 
“Билла” изби малките квар-
тални магазинчета. Защо 
“Виваком” не изби малките 
квартални доставчици? 
Защото услугите са им 
калпави.
   димо 

▶

▶

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Огромна дупка погъл-
на триетажна сграда 
в столицата на Гва-
темала и отне живо-

та на поне един човек. Още 
няколко нейни обитатели 
са безследно изчезнали в 
кратера, дълбок над 60 м. 

2 Ниските данъ-
ци, фискалната 
стабилност и 
подобряване на 

инфраструктурата. В 
същото време за първото 
тримесечие на годината 
беше отбелязан отлив на 
чужди капитали. 

3 Окрупняване и 
изсветляване. Това 
са очакванията за 
развитието на биз-

неса на интернет достав-
чиците в България. 

На крачка от светлото бъдеще

Безрезервен оптимизъм за 
подобряване на икономиче-
ската ситуация в страната цари 
сред българското население. 
Хората осъзнават и усещат 
проблемите и трудностите, ре-
зултат от кризата. Въпреки това 
според данните на национално-
то представително проучване 
на НЦИОМ за обществено-по-
литическите нагласи през май 
44% от населението в България 
очаква жизненият му стандарт 
да се подобри. Само преди два 
месеца, през март, оптимистич-
ният дух беше обзел едва 34% 
от гражданите. 

Резултатите от допитването 
на НЦИОМ до населението 
ясно показват, че в личен план 
хората не се чувстват по-добре, 
не са усетили преки ефекти от 
мерките на правителството. 
Над 60% от населението посоч-
ва, че през последната година 

материалното му положение 
се е влошило, а само за 3% е 
станало по-добро. Масовият 
оптимизъм обаче не секва. 
Розовите възгледи за бъдещето 
са позитивен сигнал. Сигнал, 
че дъното е стигнато, хубавото 
предстои, а лошото ще остава 
все по-далеч. Дано.
На пръв поглед позитивизмът е 
странен, но не е толкова труден 
за разбиране. Ясно е, че запла-
тите не са скочили, безработи-
цата не е намаляла, цените не 
са паднали. 

Положението никак не е 
розово. И все пак хората се 
радват, оптимисти са. Доволни 
са, че правителството пое ан-
гажименти и даде обещания да 
съкрати администрацията, да 
свали министри от колите, да 
намали разходите в бюджета и 
да увеличи приходната му част. 
Управляващите поднасят през 

ден операции с екзотични име-
на, облечени с гръмки фрази 
като “борба с икономическата 
престъпност”, които срещат 
силно обществено одобрение. 

Ефектите, преки и непреки, 
от всички антикризисни 
мерки на управляващите те-
първа ще стават ясни. Хора-
та обаче са доволни, че има 
екшън и вярват, че ще им се 
размине. Нищо, че все по-
трудно погасяват кредитите си 
- делът на онези, които срещат 
трудности при плащане на 
вноските, нараства от 19% през 
март на 22% през май. Плано-
вете за почивка, нова кола или 
ремонта на апартамента оста-
ват мираж за все повече хора. 
Но бъдещето остава в светли 
тонове. И по всички личи, че 
нагласите на населението са, че 
оттласкването от дъното вече е 
започнало.

Материал-
ното поло-
жение на 
над 60% от 

българите се вло-
шава, но те вярват 
в розово бъдеще

коментар
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 дали президентът Георги Първанов има нов политически проект или не, още не е ясно. Премиерът Бойко 
Борисов обаче отрича да е коментирал темата пред шефа на црУ
▶

цитат

На българското 
правителство никак не му  

е лесно, защото все още  
няма управленски опит

Число на деня

1
EUR e платил австрийският инвестиционен фонд 

Immoeast за новостроящия се мол Polus Center в Констан-
ца. След покупката собственикът поема и задълженията 
на предприемача в размер на близо 40 млн. EUR

▶

 
 кристалина Георгиева, еврокомисар

МВР към гражданите: “Не може”
Каквото и да се пред-
ложи на българската 
администрация за 
подобряване на обслуж-
ването на гражданите, 
отговорът най-често е 
“не може”. Поредното 
доказателство за това 
дойде от интервю по 
Дарик радио с Мария 
Костадинова, началник 
на дирекция “Докумен-
ти за самоличност” към 
Главна дирекция “Поли-
ция” на МВР. Поводът, 
разбира се, беше хаосът 
с издаването на нови 
лични карти и паспорти.

Ето няколко бюрокра-
тични проникновения:

1Нормално е да има 
опашки, нищо не мо-

же да се направи

Не знам какво може да 
се коментира относно 
подобно твърдение 
- явно бюрокрацията в 
МВР още живее във вре-
мената на комунизма и 
тоталитарната държава.

2Не може да има пре-
поръчителни дати 

или часове, защото хо-
рата не го спазват
Това е доста необмисле-
но и абсурдно твърдение 
- на практика ни се каз-
ва, че хората предпочи-
тат да губят дни и нощи 
в чакане по опашки, 
вместо да загубят някол-
ко минути да се явят на 
съответната дата и час, 
без да чакат. Още повече 
че те могат да бъдат 
стимулирани да спазват 
препоръчителните дати 

чрез по-ниска такса, ако 
го правят (и по-висока, 
ако не го правят).

3Не може да има за-
пазване на дата и 

час по интернет, защото 
хората не ползват ин-
тернет
Нищо подобно. Огром-
ното мнозинство от 
хората ползват интернет 
или имат роднина/при-
ятел, който ползва. В 
американското посол-
ство запазването на дата 
и час за виза се прави 
по интернет и българите 
се справят без проблем. 
Резултатите от матурите 
се публикуват в интер-
нет, както и резултати от 
студентски изпити и т.н. 
А няма проблем да се 
допусне и запазване на 

дата и час по телефон.

4Не е сериозно МВР 
да работи всяка съ-

бота и неделя, защото 
струва пари
Работата на МВР в 
извънработно време 
струва допълнителни 
средства, но загубата на 
милиони човекочасове 
на гражданите по опаш-
ки струва многократно 
повече на икономиката. 
Да не говорим, че ако е 
толкова скъпо, може да 
се сложи една такса от 
1-2 лв. за обслужване 
през уикенда и повече-
то хора с радост ще я 
платят, вместо да чакат 
по опашки.

5Плащане с банко-
ви карти - в банки-

те да сложат ПОС тер-
минали
Цялата идея е ПОС тер-
миналът да е на гишето 
на полицията, за да не 
се ходи въобще до бан-
ка, а всички такси, глоби 
и пр. да се плащат на са-
мото гише, без банкови 
такси за гражданите.

6Не може да се пра-
щат лични карти по 

куриер - не е сигурно
Всеки, който е кан-
дидатствал за виза за 
САЩ, знае, че му пра-
щат паспорта с визата 
по куриер на DHL. Ни-
що не пречи и полиция-
та да предложи подобна 
услуга за хората, които 
нямат време да идват 
отново до МВР, за да си 
вземат документите.

Бюрокрация-
та в МВР още 

живее във време-
ната на комунизма 
и тоталитарната 
държава

коментар

СнимКа марина ангелова

17 мига от пролетта

Теория на конспирацията 
Триъгълникът Бой-
ко Борисов - Георги 
Първанов - ЦРУ се 
разплете след поред-
ното писмо

Премиерът Бойко Бори-
сов не е коментирал теми, 
свързани с президента Ге-
орги Първанов и с неговите 
евентуални политически 
проекти. Или поне това 
твърдят в официалното си 
писмо до президентството 
от пресслужбата на минис-
тър-председателя.

конфузно
До вчера следобед обаче 
екипът на Георги Първанов 
не знаеше, че е получил 
отговор от хората на пре-
миера. За това с изненада 
разбра от в. “Пари”.

Писма
Няколко дни по-рано начал-
никът на кабинета на Пър-
ванов Никола Колев изпра-
тил остро писмо до Бойко 
Борисов. В него той питал 
дали е точна информацията, 
че премиерът е коментирал 
все още официално несъ-
ществуващия политически 
проект на Първанов с шефа 
на ЦРУ Леон Панета. Меж-
дувременно депутатите от 
БСП Румен Петков и Петър 
Курумбашев се “самосе-
зираха” и също написаха 
писмо до Борисов. В него 
те отправили почти също-

то питане: дали министър-
председателят е информи-
рал Леон Панета по своя 
инициатива за политически  
проект на Първанов.

Медии
Накратко много писма пре-
летяха над Ларгото тази 
седмица, и то в ерата на 
високоразвити технологии. 
По-рано Бойко Борисов съ-
що изпрати писмо, но този 
път до медиите със запит-
ването дали им е оказван 
политически натиск от пра-
вителството. Те в един глас 
се обявиха за напълно неза-
висими - и дума не можело 
да става за натиск. Че кой 
ли би си признал публично, 
е въпросът.

Скандалът
Драмата започна от пуб-
ликация във в.”Труд” по 
повод срещата на Бойко 
Борисов с шефа на ЦРУ Ле-
он Панета. Изречението на 
раздора изглежда така: “По 
време на срещата е станало 
дума и за политическия 
проект на президента Ге-
орги Първанов, научи още 
“Труд”.” После екипът на 
президента реагира като 
ощипан и започна да пуска 
писма до прозореца на съ-
седа (Министерския съвет). 
Следва бум в медийното 
пространство. Така започна 
сагата, която пак приключи 
с писмо.

елена Петкова

Георги ангелов, 
старши икономист в “отворено 
общество”



Пренареждане в рекламния    пазар на столицата
  4    НовиНи    Teма на деня
pari.bg  Четвъртък 3 юни 2010

Голямото пренареждане на 
рекламния пазар в София 
предстои през есента. То-
гава се очаква да приключат 
конкурсите за реклама в 
София, които ще старти-
рат до края на този месец. 
Главният архитект Петър 
Диков се закани, че ще се 
въведе ред в рекламата, как-
то и че статуквото, което се 
поддържа сега от няколко 
десетки рекламни агенции, 
ще бъде разрушено. Очаква 
се на пазара да участват по-
вече играчи просто защото 
в конкурсите ще може да 
участват не само фирми, 
които имат собствени бил-
бордове, а и т.нар. медия 
шопове. 

От кметството смятат, че 
по-голямата конкуренция 
ще им донесе и по-висо-
ки приходи, защото сега 
годишно от тази дейност 
събират едва 1.5 млн. лв. 
Минималните цени за двата 
конкурса - за обекти до 4 
кв. м и до 12 кв. м, са 5.34 
млн. лв. Освен това в двата 
конкурса има по 10 пакета с 
елементи, като една фирма 
не може да кандидатства за 
повече от 3 пакета. 

Цени 
Според фирмите от бранша 
началните тръжни цени са 
прекалено високи предвид 
сегашната ситуация. Те 
се оплакват, че през по-
следните 2 години цените, 
които плащат на Столич-
ната община, са повишени 
със 150%, за капак заради 
кризата приходите им били 
намалели наполовина и за-
това те поискаха от общин-
ския съвет да им понижи 
наемните цени. Решение 
за това обаче все още не 
е взето от общинарите. 
Рекламните агенции пла-
щат на общината за наем 
на земята, върху която са 
техните рекламни елемен-
ти, като вече плащането е 
по т.нар. споразумения за 
финансово обезщетение. 

28 фирми имат свои елементи на        общински земи

Очаква се в конкурсите да се появят и нови играчи, които да           променят статуквото
Красимира Янева
kyaneva@pari.bg

Име на фирма Вид рекламен елемент Брой по договор 

“А ТИЙМ” ЕООД Пиза 15

“А.Б.М. ПРОЕКТИ” ЕООД Ракета на стълб  (св. кутия) 128

“АВВ - ИНЖЕНЕРИНГ” ЕООД Пиза 1 
 Ракета 8 
 Тристранни ракети 9 
 Надлез 8 
 Общо 26

“АРВИС” ЕООД Пиза 4

“БУЛМЕДИЯ” АД Пиза 58

“ВАЛ СОФИЯ” ЕООД Ракета 210 
 Колона 10 
 Общо 220

“ДЕЯ 1” ООД Пиза 20

“ДЖОЙ АУТДОР” ООД Пиза 15

“ЕКСПРЕСРЕКЛАМА” ООД Арка 1

“ЕФЕКТ АУТДООР МЕДИЯ” ЕАД Пиза 15

“ИЗИ.ДОК” ЕООД Ракета 16 
 Тристен 15 
 Общо 31

“ИМИДЖ” АД Пиза 56 
 Арка 1 
 Общо 57

“КРЕСЛИ АДВЪРТАЙЗИНГ” ЕАД Пиза 7

“КРЕСЛИ ГД” АД Пиза 8

“КРИВИЦКИ И СИЕ” ООД Пиза 12

“МАРКАНИ ЛАЙН” ЕООД Пиза 51 
 Билборд с размер 6х3 м 2 
 Ракета 23 
 Ракета на спирка на ГТ 112 
 Общо 187

“НЕШЪНЪЛ БИЛБОРД НЕТУОРК” ООД Пиза 15

“НЮЗ АУТДОР БЪЛГАРИЯ” ООД Пиза 16 
 Билборд с размер 6х3 м 4 
 Арка 2 
 Общо 22

“РАДЕЯ” ЕООД Пиза 14

“РЕКЛАМНА АГЕНЦИЯ ИНТЕРРЕКЛАМА” ЕООД Пиза 7

“РЕКЛАМНА МРЕЖА 5” ООД Пиза 30 
 Ракета 52 
 Общо 82

“СКАЙБОРД” ЕООД Пиза 7

“СПЕЙС АУТДОР” АД Пиза 10

“СТАТУС 1” АД Арка 1

“СТРИЙТ ВИЖЪН” ООД Индивид. Проект 22

“ТРАНСПАД ООД - КЛОН” ООД Билборд с размер 6х3 м. 1

“ЮНИЛЕКС” ООД Пиза 14

РЕКЛАМНА АГЕНЦИЯ “СОФИЯ” ЕООД Арка 1

▶ Играчите на пазара

Източник: Столична община

Това ще продължи, докато 
се появят новите наемате-
ли след провеждането на 
двата конкурса. Очаква 
се те да бъдат обявени до 
края на месеца, а победи-
телите да са ясни до края 
на септември.  

Схемата
„До 2007 г. фирмите пла-
щаха на общината двуком-
понентна цена - наем на 
място и цена за предоста-
вяне право на извършване 
на рекламна дейност. По 
двете пера плащаха общо 
за всеки обект в зависи-
мост от зоната, в която той 
се намира, между 400 и 500 
лв.”, обясни шефът на сек-
тор „Реклама” в Столична-
та община Евгени Радев. 
По думите му след това 
съдът е отменил плаща-
нията за право на реклам-
на дейност. „След това с 
решение на общинския 
съвет цената за наем на об-
щинска площ се повиши с 
50%. Така че крайният ре-
зултат е същият”, допълни 
Радев. Той обясни и че за 
разполагане на пиза върху 
общински терен фирмите 
плащат месечно между 350 
и 400 лв. в зависимост от 
зоната на общината, а за 
т.нар. ракети по тротоари-
те - 150-180 лв.

Ракети за печалба
Справка в сайта на „Вал 
София” ЕООД показва, че 
за наем само за ден на една-
та страна на реклама на 
спирка на градския транс-
порт се плащат от 10 до 14 
EUR без ДДС в зависимост 
от броя на наетите лица. 
Това означава, че месечните 
приходи от една ракета на 
тротоара са средно меж-
ду 300 и 420 EUR отново 
без ДДС и ако не бъде на-
правена отстъпка, разбира 
се. „Вал София” ЕООД е 
дружеството с най-много 
ракети върху общински зе-
ми - 210. То е едно от 28-те 
фирми, които участват на 
пазара на външна реклама 
в София и имат елементи 
върху общински земи.

Едни и същи лица 
управляват по няколко 
дружества в бранша

28 фирми участват на па-
зара на външна реклама 
в София, като всички те 
имат елементи, разположе-
ни върху терени публич-
на общинска собственост. 
Компаниите имат общо 998 

билбордове, арки над буле-
вардите, пизи (билбордове 
от 12 кв. м) и други елемен-
ти. Сред големите играчи 
на този пазар са „Вал Со-
фия” ЕООД с 220 колони 
и ракети (реклами по тро-
тоарите), „Маркани лайн” 
ЕООД със 187 елемента, 
„А.Б.М. проекти” ЕООД 
със 128 светещи кутии по 
стълбове, „Рекламна мрежа 
5” ООД с общо 82 ракети 
и пизи, „Булмедия” АД и  
„Имидж” АД с общо около 
120 елемента. 

Това обаче са само фир-
мите, които имат преки до-
говори с общината. Освен 
тях има и други, които имат 
договори с общински фир-
ми като „Егида” и „Софий-
ски имоти”. Дори и това 

не изчерпва картината на 
пазара на външна реклама. 
Според различни специали-
сти от бранша обаче около 
50% от аутдор елементите 
са върху частни терени. 

обичайните  
заподозрени
Едни и същи хора често 
са управляващи на някол-
ко фирми, които играят на 
пазара на външна реклама 
в София, или дори едни 
лица имат няколко фирми, 
показва справка в ДАКСИ. 
Така например управителят 
на „Нюз Аутдор България” 
е Теодора Ъндъруд. По дан-
ни на ДАКСИ тя участва в 
управлението на „Агенция 
Прима”, „А тийм” ЕООД, 
„Импрес АДВ”, „Марка-

ни лайн” и в „Изи. Док” 
ЕООД. „Агенция Прима” 
има договорни отношения 
за рекламни елементи на 
фирма „Егида”, стана ясно 
преди около 2 седмици на 
заседание на една от коми-
сиите в общинския съвет. 
„А тийм” ЕООД има 15 пи-
зи, „Нюз Аутдор България” 
има 22 елемента, а „Марка-
ни лайн” ЕООД - 187.

Бос на босовете
„Нюз аутдор България” 
ООД е собственост на 
„Нюз аут ъф хоум” Б.В., 
Нидерландия, и на реклам-
ния бос Красимир Петров 
Гергов. Интересно е и това, 
че дружеството „Грантон 
ентърпрайзиз лимитид”, 
регистрирано в Кипър, е 

998
▶ са рекламните 
елементи, поставени 
върху общински терени, 
за които фирмите имат 
договори с кметството

Сривът в приходите е       ужасяващ
В момента фирмите от 
бранша имат ужасяващ 
спад в приходите от 50% 
спрямо 2008 г. Освен това 
имаме клиенти, които вече 
не планират активности 
във външна реклама. 
Началните конкурсни 
цени, обявени от Столич-
ната община, са много 
високи. Те са над момент-
ното пазарно равнище. 
Ние искаме или не - ще 
ги платим. После веро-

В други дър-
жави общи-
ните ни нама-

лиха наемите за 1 
година с временни 
споразумения

Димитър Самодумов, 
управител на „мегаборд”

ятно някои фирми ще 
искат предоговаряне на 
наемите. Другият вари-
ант е да се търси външно 
финансиране, за да може 
фирмите да оцелеят. Ще 
вземат кредити. 

С високите цени 
Столичната община 
ще убие това, което й 
носи пари. Освен това 
смятам, че някои от фир-
мите, които ще спечелят, 

▶ 1240 места са определени за разполагане на рекламни елементи върху общински терени.                         всички билбордове, съществуващи на общинска земя, 
извън схемата ще бъдат премахнати до 1 януари 2011 г. снимка емилия костадинова
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От бранша се чудят 
кои експерти ще 
участват в комисията, 
която ще одобрява 
участниците

Какъв ще е съставът на ко-
мисията, която ще оценява 
кандидатите в бъдещите 
конкурси? Това е въпро-
сът, който си задават от 
рекламните агенции. На 
последното си заседание 
Столичният общински 
съвет реши, че в състава 
на комисията ще влизат 
представители на поли-
тическите групи. Точното 
им съотношение обаче не 
беше уточнено. 

Комисия
„Обикновено има пред-
ставители на всички поли-
тически групи, за да може 
да са в течение на про-
веждането на конкурсите, 
кандидатите и условията, 
на които те трябва да отго-
варят, за да няма съмнения 
за извършване на нещо не-
законно”, коментира пред-
седателят на стопанска-
та комисия в Столичния 
общински съвет Николай 
Стойнев. Комисията ще 
бъде определена от кмета 
на общината след старта 
на конкурсите.

От рекламните агенции 
обаче очакват, че освен 
от общински съветници 
офертите трябва да бъдат 
оценявани и от експерти 
в областта на рекламата. 
От бранша с нетърпение 
очакват да разберат кой 
точно ще оценява оферти-
те на кандидатите. 

Критерии
Участниците в конкурса 
ще бъдат оценявани по 
следните критерии: раз-
мерът на наемната цена 
ще  носи до 50 точки, 
професионалният опит в 

Четвъртък 3 юни 2010  pari.bg

▶ Йорданка Фандъкова трябва да обяви състава на 
комисията, която ще оценява участниците в пред-
стоящите конкурси снимка марина ангелова

28 фирми имат свои елементи на        общински земи

Очаква се в конкурсите да се появят и нови играчи, които да           променят статуквото Кой и как ще 
оценява кандидатите

развитието на външната 
реклама ще носи до 30 
точки, история и пазар-
но присъствие в областта 
на външната реклама на 
територията на България 
- 15 точки, професионален 
опит на мениджърския 
екип в областта на външ-
ната реклама - 15 точки. 
Опитът се удостоверява с 
договори и референции. 

Концепция за развитие и 
модернизиране на външ-
ната рекламна дейност за 
срока на договора в об-
хвата на пакета с позиции 

от столичната схема, за 
който кандидатства участ-
никът, може да донесе до 
10 точки, експлоатация и 
поддръжка на рекламните 
елементи - може да се 
оцени с 5 точки, инвести-
ционна програма, подкре-
пена с банкови гаранции, 
може да донесе още 5 
точки. 

С до 10 точки ще се 
оценяват  кандидатите за 
приход от извършване на 
външна рекламна дейност 
с реклами в страната за 
последните 3 години.

Дори ако общината 
успее да премахне всички 
незаконни билбордове, 
бройката на рекламните 
съоръжения в София 
ще се увеличи (предвид 
заложеното количество в 
схемите за разполагане на 
рекламни и информацион-
ни елементи - 1240). 

При реалното 
състояние на икономи-
ката тази година, както и 
неблагоприятните прог-
нози за следващата, това 
неминуемо ще доведе до 
падане на цените за отда-
ване на рекламна площ 

Увеличават се билбордовете, 
а цените ще падат

Съмнявам се, 
че някои  от 
кандидатите 

ще успяват да из-
пълняват финан-
совите очаквания, 
които е заложила 
общината

Христо Гюрковски,
председател на Ус  
на националната асоциация  
за външна реклама

собственик на „Маркани 
лайн” ЕООД, на „А тийм” 
ЕООД, на „Изи. Док”  
ЕООД, както и на още един 
играч от столичния аутдор 
пазар - „Рекламна агенция 
интерреклама” ЕООД - по-
казва ДАКСИ. Последното 
от тях има само 7 пизи вър-
ху общински земи. 

Справките в ДАКСИ по-
казват и че Диляна Гроз-
данова е в управата на 2 
дружества, които имат ре-
кламни елементи и дого-
вори за това с общината. 
Това са „Булмедия” АД и 
„Имидж” АД, като компа-
ниите имат по 56-57 пизи 
и една арка. Търговският 
регистър и ДАКСИ показ-
ват, че чрез дружеството 
„Имидж холдинг” ЕАД, 

на което тя е собственик, 
е съдружник в „Юнилекс” 
ООД, което има 14 пизи на 
общински площи. Холдин-
гът е собственик и на „Не-
шънъл билборд нетуорк” 
ООД - друг от играчите на 
рекламния пазар.  

Актьор на пазара
Тончо Токмакчиев и брат 
му Ангел заедно с Еле-
на Урумова-Стефанова са 
собственици на „Рекламна 
мрежа 5” ООД. Данните 
на общината показват, че 
дружеството има 82 пизи 
и ракети. Актьорът беше 
на снимки и не пожела 
да коментира участието 
си на пазара на външната 
реклама. 

Красимира Янева

и до по-голямо намаля-
ване на процента им на 
заетост. 

Тази предпоставка 
осигурява възможност 
за участие на кандида-
ти, които нямат нужния 
професионален опит и 
експертен капацитет в 
стопанисването на подоб-
ни съоръжения. Те няма 
да успеят да покрият 
високите критерии, които 
както самият бранш, така 
и общината поставят пред 
участниците в бизнеса с 
външна реклама. Съм-
нявам се, че ще успяват 

да изпълняват финансо-
вите очаквания, които е 
заложила общината, да не 
говорим за техническото 
обезпечение на съоръже-
нията. 

Винаги сме подкрепяли 
общината в намеренията 
й да премахне незакон-
ните съоръжения. По 
този начин тя подпомага 
бранша в борбата с нело-
ялната конкуренция. Но за 
съжаление общината няма 
да успее да премахне 
незаконните съоръжения 
в предвидения срок до 1 
януари 2011 г. 

Тази година се очаква 
премахването на неза-
конните пана да започне 
от 1 юли, когато стартират 
конкурсите за реклама. 
Бюджетът за премахва-
не на незаконни обекти, 
поставени върху терени 
публична общинска 
собственост, е 100 хил. лв. 
Досега има доброволно 
премахване на рекламни 
и информационни табели 
от фасади на жилищни и 
административни сгради. 
По пешеходната зона 
на ул. „Пиротска” на 97 
търговски обекта имаше 
127 рекламни елемента. 
120 само за месец са 
премахнати, 7 са оставени, 
включително и на партия 
„Нова зора”. На улиците 
„Раковски”, „Алабин”, 
„Патриарх Евтимий” се 
проверяват обект по обект. 
Общо 122 рекламни и 
информационни табели 
са премахнати от 450 
незаконни, които сме 
установили. 

Издали сме 50 акта за 
административни нару-
шения, а до март наказател-
ните постановления са за 
20 хил. лв. Очаквам до края 
на годината да бъдат изда-
дени такива постановления 
за 100 хил. - 150 хил. лв. 

Наредбата за пре-
местваемите обекти и 
рекламната дейност влезе 
в сила през октомври ми-
налата година. Според нея 
Столичният инспекторат 
може да налага актове и 
глоби. От дирекция „Кон-
трол по строителството” 
се издават заповеди за 
премахване на незаконни-
те обекти. 

100 000 лв. 
за борба с 
незаконните 
пана

иво Пенев,
началник сектор „контрол на ре-
кламната дейност” в столичния 
инспекторат 

Сривът в приходите е       ужасяващ
няма да успяват да си 
плащат наемите. Имайте 
предвид, че 50% от паза-
рът на външна реклама 
е върху частни терени. 
Заради високите цени 
фирмите ще се пренасо-
чат към разполагане на 
обекти извън общински 
терени. 

Не смятам, че ще 
можем да повишим 
продажните цени. Ако го 

направим, няма да имаме 
клиенти. Ние работим и в 
Полша, Австрия, Слове-
ния, Сърбия и Румъния. 
Където работим, не са 
повишавали цените за 
последните 2 години. 
През тази година сме 
подписали временни спо-
разумения за намаляване 
на цените за срок от 1 
година. В Полша подпи-
сахме първото такова още 
през миналата година.

▶ 1240 места са определени за разполагане на рекламни елементи върху общински терени.                         всички билбордове, съществуващи на общинска земя, 
извън схемата ще бъдат премахнати до 1 януари 2011 г. снимка емилия костадинова
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снимка марина ангелова

Равносметка
Плюсове  
от ЦООП

Ще се намалят корупци-
онните практики. 

Ще се повишат ефек-
тивността и експерт-
ността.

Ще се намалят админи-
стративните разходи. 

Ще се повиши прозрач-
ността. 

Ще се подобри контро-
лът върху проведените 
обществени поръчки.

Минуси
Ще се удължи времето 

при провеждането на 
търгове

има опасност търго-
вете да станат монопол 
на големите фирми, като 
така се отреже шансът 
на малките.

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

Вицепремиерът и финансов 
министър Симеон Дянков 
ще отговаря за провеждане-
то на обществените поръч-
ки. Това реши на вчерашно-
тo си заседание правител-
ството. Кабинетът определи 
“министър Дянков за Цен-
трален орган за общест-
вените поръчки (ЦООП)”. 
Така на практика той ще 
отговаря за търговете на ад-
министрацията за доставка 
на канцеларски материали, 

Обществените поръчки  
отиват на едно място
Дянков ще отговаря за търговете на администрацията за доставка на 
канцеларски материали, тонери и покупката на самолетни билети

дирекция “Централно звено 
за финансиране и догова-
ряне”.

Бизнесът е “за”
Ние подкрепяме с две ръце 
създаването на централен 
орган за обществените по-
ръчки, каза за в. “Пари” 
зам.-председателят на Бъл-
гарската стопанска камара 
Камен Колев. Той допълни, 
че тази мярка ще осигури 
експертност на провежда-

нето на търгове. Създава-
нето на ЦООП ще намали 
корупцията и ще повиши 
ефективността, допълни 
още Колев.   Зам.-предсе-
дателят на БСК се опасява, 
че не толкова бизнесът, кол-
кото държавните организа-
ции няма да са доволни от 
създаването на тази единна 
структура.

Кокалът е голям
Бизнесът открай време на-

стоява да се създаде цен-
трализиран орган за об-
ществените поръчки, тъй 
като изкушенията тук са 
най-големи. Причината е, 
че тук се разпределят зна-
чителни по обем публични 
средства, които годишно 
възлизат на около 10-12% 
от БВП. 

Концепцията за изграж-
дане на ЦООП е част от 
проекта “Добри практики 
и ефективно партньорство 

в областта на обществени-
те поръчки”, стартиран от 
Агенцията по обществени 
поръчки. Този проект се 
финансира от  Оперативна-
та програма “Администра-
тивен капацитет” (ОПАК). 
Заедно с ЦООП най-късно 
до края на юли се очаква да 
тръгне новият, подобрен и 
актуализиран, електронен 
регистър на обществените 
поръчки (е-РОП).  

Биляна вачева

Много по-ефективно е 
да има централизирано  
звено на обществени-
те поръчки, тъй като 
няма да се налага във 
всяко министерство или 
община да има експер-
ти, които да провеждат 
търгове. Само за ми-
налата година са били 
проведени общо 13 хил. 
обществени поръчки, а 
разпределените сред-
ства са за близо 9 млрд. 
лв.

Министерствата би 
трябвало да се занима-
ват с провеждането на 
политика и не би тряб-
вало да се занимават с 
подобни несвойствени 
дейности. Сега има 

стотици възложители 
- от министерството до 
най-малкото кметство, 
но няма контрол върху 
прозрачността на про-
цедурите и изразходва-
нето на средствата. 

Един от основните 
плюсове на централи-
зирането на търговете е, 
че ще намали корупция-
та, тъй като ще се пре-
сече възможността за 
предварителни договор-
ки между възложители-
те и кандидат-изпълни-
телите. От БСК смята-
ме, че не само малките 
обществени поръчки, 
но и големите - като 
например строежа на 
отделните лотове на 

магистралите - трябва 
да се прави от някакво 
експертно звено към 
Министерския съвет 
или Министерството на 
финансите.

Окрупняването на 
тези услуги ще доведе 
и до по-ниски цени при 
закупуването на големи 
количества канцелар-
ски и други материали, 
необходими на адми-
нистрацията. Не на по-
следно място друг плюс 
е по-добрият и по-лесен 
контрол от страна на 
Сметната палата и дру-
гите контролни органи.
Единен орган за об-
ществени поръчки има 
в Швеция и Франция.

тонери, гориво, почистване 
на сгради и закупуване на 
самолетни билети. Целта 
на това централизиране на 
търговете е да се намалят 
административните разходи 
и да се премахнат корупци-
онните практики, се казва в 
прессъобщението на прави-
телството. Дянков ще бъде 
подпомаган от структурно 
звено на специализирана 
администрация на Минис-
терството на финансите - 

Камен Колев, 
зам.-председател на Българската стопанска камара 

Ще се пресече корупцията

окрупняването на обществените поръчки ще намали корупцията, посочват от правителството на Бойко Борисов ▶
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Росен Плевнелиев се закани  
на община Варна заради Алея Първа
В общината не знаят 
за забраната на 
министерството за 
строеж в парцела

Министерството на регио-
налното развитие и благоу-
стройството не е давало раз-
решение на община Варна да 
издава разрешения за строеж 
на Алея Първа, съобщи ми-
нистър Росен Плевнелиев. В 
понеделник стана известно, 
че общината е позволила 
строежа на международен 
конгресен център и 4 хотела 
в спорната зона на Морската 
градина. За продажбата на 
парцела в момента тече про-
курорска проверка. 

Забрани и разрешения
Според министъра има за-
повед за забрана за стро-

ителство на Алея Първа, 
която е от 1997 г. Той твър-
ди, че министерството не 
е било информирано за 
издаването на разреши-
телните за строеж. МРРБ 
обаче има представител 
в експертния съвет към 
община Варна, който е 
одобрил разрешителните 
за строителството в т.нар. 
Зона А, или иначе казано, 
на първа линия до морето. 
За в. „Пари” арх. Енчо 
Димов обясни, че няма 
процедура или практика да 
уведомява министерството 
за всяко решение на съве-
та. По думите му съветът е 
взел решението още в края 
на миналата година, а по-
сле разрешителните се из-
дават от главния архитект 
на града. Той не знаеше за 
забраната на МРРБ. 

Градината на ТиМ
В началото на миналата го-
дина стана известно, че Алея 
Първа е продадена от пре-
дишния областен управител 
на Варна Христо Контров на 
„Холдинг Варна”, който е 
част от групировката ТИМ. 
Парцелът от 118 дка е про-
даден за скромната сума от 
11.7 млн. лв. Последваха 
реакции от граждански ор-
ганизации. Според тях обръ-
щането на публична в частна 
собственост не е станало по 
правилата. 

Съдебни борби
Сега гражданските органи-
зации планират да стигнат 
до Страсбург по случая. 
След като минем всички 
инстанции в България, ще се 
обърнем и към Европейския 
съд по правата на човека, 

Университети ще 
спестят 2.8 млн. 
лв. от отопление

Самопотупване
Плевнелиев: 
Договорили сме 
1.355 млрд. лв.  
▶ „Оперативна 
програма „Регионално 
развитие” върви 
стремглаво”, похвали 
се министър Росен 
Плевнелиев. За 
10 месеца ние сме 
разплатили 135 млн. 
лв. по програмата, 
които вече са влети 

в икономиката на 
страната. 
▶ Предишното 
правителство беше 
усвоило само 20 млн. 
лв. за 2 години. Това е 
програмата с най-много 
бенефициенти, добави 
той. И не спря дотук. 
▶ Договорили сме 
още 1.355 млрд. лв. 
до момента. накрая 
той не пропусна да 
отбележи, че „когато 
цифрите говорят, и 
боговете мълчат”.  

Някои от тях 
ще внедряват 
възобновяеми 
енергийни източници

Тринайсет университета 
в цялата страна ще спес-
тят над 2.8 млн. лв. за го-
дина от електроенергия и  
отопление.

Проекти 
Или поне това предвиждат 
проектите им по Опера-
тивна програма „Регио-
нално развитие”. За реа-
лизацията на антикризис-
ните си планове висшите 
училища спечелиха без-
възмездно финансиране 
от Европейския съюз и 
републиканския бюджет 
на обща стойност от над 
38 млн. лв. 

Парите ще бъдат из-
разходвани за топло- 
изолация и хидроизолация 
на сградите на вузовете, 
за газоснабдяване и внед-
ряване на възобновяеми 
енергийни източници. 

инвестиции
Някои от проектите пред-
виждат изграждане на съо-
ръжения за достъп на хора 

с увреждания до висшите 
училища. Част от универ-
ситетите ще изразходват 
субсидията си за оборуд-
ване на учебната база, за 
ремонт на библиотеките 
си, както и за дигитали-
зиране и архивиране на 
библиотечната база данни. 
Изчисленията сочат, че с 
въвеждането на мерките 
вузовете за една година 
ще намалят потреблени-
ето на електроенергия 
със средно 14 522 MW. 
Емисиите от парниковите 
газове също ще намалеят 
- средногодишно с около 
670493.51 kt.

отличници
Първите три висши учили-
ща с най-добри проекти са 
Техническият университет 
в София, Лесотехнически-
ят и Университетът по ар-
хитектура, строителство и 
геодезия. Договорите бяха 
подписани вчера от ми-
нистъра на регионалното 
развитие и благоустрой-
ството Росен Плевнелиев, 
министъра на образова-
нието Сергей Игнатов и 
ректорите на тринадесетте 
вуза.

Елена Петкова

Четвъртък 3 юни 2010  pari.bg

 Плевнелиев обяви, че главният архитект на варна 
ще си понесе отговорността снИмка маРИна ангелОва

▶

съобщи за в. „Пари” арх. 
Калина Павлова, която е 
представител на протести-
ращите. При проверката на 
сделката Варненската ок-
ръжна прокуратура откри 

нарушения и обяви, че има 
данни за извършено прес-
тъпление. Сега със случая 
се занимава Върховната ка-
сационна прокуратура. 

Филипа Радионова

Обещание
Морската 
градина ще 
стане общинска 
▶ Придвижването на идея-
та морската градина  да 
стане общинска собстве-
ност зависи от министър 
симеон Дянков, съобщи 
кметът кирил Йорданов, 
цитиран от „варна днес”. в 
началото на годината след 
среща с Йорданов Борисов 
обеща, че паркът от пуб-
лична държавна собстве-
ност ще стане публична 
общинска. Причината е, че 
според Йорданов община-
та поддържа градината, а 
наемите се прибират от 
областната управа.
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60 млн. лв. 
от резерва на 
НЗОК още са в 
неизвестност

Хората отлагат покуп-
ка на кола, ремонт на 
жилища и почивка

За 63% от българите ма-
териалното им положение 
през последната година се е 
влошило, показва проучва-
не на НЦИОМ, направено 
през май. Една трета от 
българите обаче посочват, 
че стандартът им на живот 
е без промяна. Това са пре-
димно заможни и образо-
вани хора, както и такива 
на възраст между 30 и 39 
години. 

Свиване на коланите
В сравнение с предишното 
проучване на НЦИОМ от 
март 2010 г. няма значими 
промени в процента на хо-
рата, останали без работа, 
както и сред тези, които 
твърдят, че се ограничават 
в потреблението на стоки 
от първа необходимост. Все 
повече хора обаче отлагат 

във времето разходи, свър-
зани с инвестиции и лук-
созни придобивки. Ремонт 
на жилището отлагат 42% 
през май (35% през март), 
а плановете си за почивка 
не са осъществили 43% 
(при 37% през март). По-
купка на кола през май са 
отложили 18% (13% през 
март). Леко нараства делът 
на анкетираните, които са 
затруднени да обслужват 
кредитите си - от 19% през 
март на 22% през май.

Според проучването на 
НЦИОМ 27% от заетите 
посочват, че в тяхната фир-
ма или институция е имало 
съкращения. За намаляване 
на оборотите съобщават 
22% от заетите, а 21% - че 
възнагражденията им са 
замразени. 

Открояват се още два ти-
па последици - за премина-
ване към намалено работно 
време или принудително 
излизане в отпуск съобща-
ват 9%, а за прекратяване 

63% от българите са по-бедни отпреди година

Парламентът не разреши 
анкетна комисия да про-
вери къде са 60 млн. лв. от 
резерва на Националната 
здравноосигурителна ка-
са. Предложението беше 
внесено от левицата. При-
чината е, че преди седмица 
министърът на здравеопаз-
ването Анна-Мария Бори-
сова съобщи, че към края 
на март по сметките в БНБ 
касата има 800 млн. лв. 
Към края на декември те 
са 860 млн. лв. Пари от 
резерва може да бъдат хар-
чени единствено с решение 

на Народното събрание, а 
такова не е взимано.

вероятно объркване
Най-вероятната версия е, 
че министър Борисова е 
объркала числата, няма как 
тези пари да изчезнат, смя-
та Ваньо Шарков от Синята 
коалиция. Те са част от 
фискалния резерв на дър-
жавата. Предишното ръ-
ководство на финансовото 
министерство закри всички 
сметки и ги обедини, така 
че сега много малко хо-
ра знаят точните партиди, 

Парламентът отхвърли предложе-
нието комисия да проучи случая 

3 в 1
Здравната каса 
ще има само един 
подуправител

националната здравно-
осигурителна каса вече 
ще се ръководи от упра-
вител, а не от директор. 
Освен това досегашни-
те трима зам.-дирек-
тори ще бъдат освобо-
дени и ще бъде назначен 
един подуправител. Това 

▶

реши правителството. 
Целта е да се намалят 
административните 
разходи на здравната 
каса.

Досегашният дирек-
тор на нЗОК нели неше-
ва ще изпълнява пра-
вомощията си до края 
на мандата през 2015 г. 
нешева беше назначена 
от парламента в края 
на април на мястото 
на Жени начева, която 
беше обвинена в престъ-
пления по служба. 

▶

 Министър Борисова внесе объркване с изказването си за размера на резерва на НЗоК   снимКа емилия КОсТаДинОва▶

коментира Шарков пред 
в. “Пари”. Той твърди, че 
такава информация нямат 
дори в БНБ. Председате-
лят на Българския лекарски 
съюз Цветан Райчинов не 
знаеше за случая. Процеду-
рата за теглене на пари е по 
предложение на надзорния 
съвет, през Министерския 
съвет и Народното събра-
ние. Не знам как се е слу-
чило, просто нямам идея, 
обясни Райчинов. От ГЕРБ 
отказаха коментар. Ние 
сме законодателна власт, 
аз не искам да коменти-
рам финансови въпроси, 
каза зам.-председателят на 
парламента д-р Лъчезар 
Иванов и насочи въпросите 
ни към министъра или ръ-
ководството на НЗОК. 

Допълнителна 
неяснота
В отговор на питане на в. 
“Пари” от Националната 
здравноосигурителна каса 
отговориха, че към 17 май 
по сметките в БНБ има 1.41 
млрд. лв. Не става ясно оба-
че каква част от тези пари 
може да бъде използвана за 
разплащане и колко е т.нар. 
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резерв, който не може да 
се харчи. От началото на 
годината надзорният съвет 
на НЗОК не е взимал такова 
решение, потвърдиха от 
касата.

Акция “Пинокио”
Въпреки липсата на обяс-
нение мнозинството де-
путати гласуваха против 
това специална комисия да 
провери случая. Когато вие 

искате комисия за нещо, 
може, а когато става дума 
за грандиозни злоупотре-
би, се излиза с формулата 
“парламентът не е разслед-
ващ орган”, разкритикува 
Михаил Миков от БСП, 
който внесе предложени-
ето. Според него случаят 
е част от големия въпрос 
за управление на систе-
мата на здравеопазването 
и воденето й към хрони-

чен фалит. Управляващото 
мнозинство говори за ред 
и сигурност, прави акции, 
а допуска да се харчат па-
ри извън закона. Според 
лексиката на вътрешния 
министър тук става дума за 
акция “Измамниците”, ако 
не подкрепите, ще станете 
герои от друга акция - “Пи-
нокио” или “Лъжльовците”, 
обяви Мая Манолова, също 
от БСП. 

на отделни дейности на 
фирмите - 8%.

Мерки
Антикризисните мерки на 
правителството са непо-
знати за 46% от интер-
вюираните - предимно 
за нискообразованите, за 
жителите на малките на-

селени места и за хората 
от малцинствата. 

Най-високо одобрение 
получават мерките, свър-
зани с намаляването на 
разходите и повишаването 
на приходите в държавния 
бюджет. В това число са 
ограниченията на бюджет-
ните разходи (18%) и свър-

заните с тях съкращения на 
държавната администра-
ция (13%). На второ място 
по одобрение са усилията 
за по-висока събираемост 
на данъци и мита - 11%, 
следвани от борбата с ико-
номическата престъпност 
- 6%. Хората не одобряват 
така замислената рефор-

ма в здравеопазването, от-
ложената индексация на 
пенсиите, увеличаването 
на данъци и акцизи (вкл. 
и ДДС), рестрикциите при 
изплащане на майчинство и 
на болнични, намеренията 
за увеличаване на осигури-
телния стаж за пенсия.

Мила Кисьова

Източник: НЦИОМ
Графика: Гриша Струнджев
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Държавата ще получи 
дивидент от второ ЕРП
По правителствено 
настояване след E.ON 
и EVN раздаде 
5 млн. лв.

Второ електроразпредели-
телно дружество взе реше-
ние да раздаде дивидент на 
акционерите си. Австрий-
ската компания EVN, която 
доставя ток в югозападната 
част на страната, реши да 
отдели 5 млн. лв. Това са 
10% от печалбата на дру-
жеството, която възлиза на 
около 50 млн. лв. Останали-
те средства ще бъдат реин-
вестирани. За цялата 2010 
г. компанията има програма 
за инвестиции в размер на 
180 млн. лв. Държавата, 
която има 33% дял в EVN, 
ще получи малко над 1.6 
млн. лв. 

остава CEZ
Преди месец и полови-
на германската компания 
E.ON беше първото от три-
те електроразпределителни 
дружества, което раздаде 
дивидент, също в размер на 
5 млн. лв., от печалбата си 
за миналата година, която 
е 20 млн. лв., въпреки че 
представителят на държа-
вата в общото събрание е 
поискал да бъдат разпре-
делени 80% от печалбата. 
Още тогава енергийният 
министър Трайчо Трайков 
съобщи, че очаква подобни 
суми и от останалите две 
дружества. От тях остава 
чешката CEZ. 

Много по-малко
Трите електроразпредели-
телни дружества раздават 
дивидент за пръв път от 
стъпването си в страната 
преди пет години. Досега 
те реинвестираха цялата 
си печалба. До решени-
ето се стигна, след като 
правителството настоя те 

Митници 
13 хил. обекта 
ще продават 
цигари

Близо 13 хил. разреши-
телни за продажба на 
цигари са подадени в 
агенция “Митници” до 
30 април, когато беше 

▶

последният срок за пода-
ването на документи. с 
едно заявление може да се 
иска разрешително да се 
продават цигари в повече 
от един търговки обект. 
В Пловдив например с 
1550 заявления са подаде-
ни документите за 2215 
обекта.

По данни от общини-
те около 30 хил. обекта 
▶

в страната имат разре-
шително за продажбата 
на цигари, издадени от 
общинските власти. след 
като в края на миналата 
година беше променен Зако-
нът за акцизите и данъчни-
те складове, разрешител-
ният режим за продажба на 
тютюневи изделия преми-
на от общините към аген-
ция “Митници”.

МВР задържа алкохол с фалшив 
бандерол на “Винпром Карнобат”
Операция “Акцизите” 
не е насочена срещу 
един производител 
или търговец, каза 
Цветан Цветанов

Седем палета с алкохол с 
фалшив бандерол са задър-
жани в Бургас в рамките на 
продължаващата операция 
“Акцизите”.” Това е казал 
пред агенция “Фокус” ми-
нистърът на вътрешните 
работи Цветан Цветанов. 
Алкохолът е намерен в 
камион, който по регис-
трация се води на лица, 
близки до ръководството 
на “Винпром Карнобат”, 
уточни Цветанов. Той 
подчерта, че операцията 
се води в цялата страна и 
не е насочена срещу един 
или друг производител или 
търговец. По думите му тя 
е насочена срещу разпрос-

 Кабинетът се надяваше да позакърпи бюджета с дивидентите, но средства-
та се оказаха много по-малко   сниМка еМилия костадиноВа

▶

 Министър Борисова внесе объркване с изказването си за размера на резерва на НЗоК   сниМка еМилия костадиноВа▶

СТРАТЕГИЯ ЗА РАЗВИТИЕ 
НА ЕНЕРГЕТИКАТА В БЪЛГАРИЯ 

И ИНВЕСТИЦИИ В СЕКТОРА

ДИСКУСИОНЕН ФОРУМ

Национална 
сигурност 

и енергетика

Развитие 
на държавната 

енергетика

Оценка на социално – 
икономическото въздействие 

на енергийните проекти

�� ЮНИ ���� Г., �.�� Ч. ХОТЕЛ „АРЕНА ДИ СЕРДИКА”, ЗАЛА АРЕНА
За информация и регистрация: ��/ ���� ���, ��/ ���� ��� и e�mail: mvarbanova@pari.bg

С подкрепата на: Медийни партньори:

транението и продажбата 
на стоки с фалшив бан-
дерол. 

В Карнобат също беше 
открит алкохол с фалшив 
бандерол. Там полицаите са 
иззели 2700 бутилки. Преди 
ден при масирани поли-
цейски операции в Сливен, 
Стара Загора, Велико Тър-
ново, Бургас бяха открити 
големи количества алкохол 
с фалшив бандерол. 

да раздадат дивидент, като 
така се надяваше да покрие 
част от дупката в бюджета. 
Първоначално дружествата 
отказаха с аргумента, че 
така или иначе по-голямата 
част от дивидента ще отиде 
в компаниите майки в Гер-
мания, Австрия и Чехия и 
че е по-добре парите да бъ-
дат инвестирани в мрежата. 
Впоследствие от Минис-
терството на икономиката, 
енергетиката и туризма съ-
общиха, че министър Трай-
чо Трайков е успял да се 

договори с компаниите да 
платят дивидент. Сумите 
обаче са много далеч от 
очакванията на държавата. 
Изчисленията възлизаха на 
250-300 млн. лв., защото 
искането беше за дивидент 
върху печалбата пет години 
назад. Ако и третото друже-
ство изплати подобна сума 
като E.ON и EVN, кабине-
тът ще получи общо под 5 
млн. лв.

Проверки
В резултат на споровете 

между правителството и 
трите компании се стигна 
до обвинения в злоупотре-
би и в ЕРП започнаха про-
верки на ДАНС и ДКЕВР, 
а премиерът Бойко Бори-
сов призова компаниите да 
не се “побългаряват”, като 
дойдат в страната. Заради 
проверките държавата вре-
менно е замразила желани-
ето си да продаде дяловете 
си в трите дружества. Това 
най-вероятно ще стане през 
борсата. 

Филипа Радионова

излишък и недостиг
Хасан Адемов попита за-
що, след като бюджетът 
на здравната каса е с пла-
ниран излишък, парите 
не стигат и плащанията 
закъсняват. В бюджета е 
разписано, че до края на 
годината НЗОК трябва да 
има излишък от 830 млн. 
лв. За първото тримесе-
чие касата има 42 млн. лв. 
излишък. Миналата сед-

мица стана известно, че 
с актуализацията на бю-
джета правителството е 
решило да прехвърли на 
здравната каса 220 млн. 
лв. Във вторник здравни-
ят министър Анна-Мария 
Борисова обяви, че още 
не знае какво ще прави с 
тези пари. Нека дойдат и 
ще видим, беше нейният 
коментар. 

Филипа Радионова

сниМка Марина ангелоВа
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Износът форсира фабричното  
производство във Великобритания

Нарастването е с  
най-бързи темпове от 
15 години насам

Фабричното производство 
във Великобритания през 
април и май нараства с 
най-бързите темпове от 15 
години насам. Оптимизмът 
обаче е засенчен от инфла-
ционния натиск. 

Показатели 
Индексът на деловата ак-
тивност през май остава 
на 58 пункта, както беше 
през април, което е най-ви-
сока стойност от септември 

1994 г. Обикновено стой-
ност над 50 пункта показва 
нарастване на икономиката, 
а показателят е над тази 
стойност в продължение на 
осем поредни месеца. 

Една от причините е, 
че производителите се 
възползват от ниската 
стойност на английската 
лира за увеличаване на 
износа, особено на па-
зарите в Китай, Европа, 
САЩ и Близкия изток. 
Именно силните поръчки 
извън страната подкрепят 
нарастването на сектора. 
Производството все още 
е под нивото от време-

то преди рецесията, но 
възстановяването върви с 
бързи темпове. 

В същото време данните 
за еврозоната показват, че 
индустриалната активност 
е на най-ниското ниво след 
фалита на Lehman Brothers 
през ноември 2008 г. 

Страхове
Прогнозата за лятото е по-
мрачена от опасенията, че 
свиванията на разходите 
както във Великобритания, 
така и в страните от евро-
блока може да засегнат тър-
сенето на вътрешния пазар 
и износа. Нарастват и стра-

ховете от инфлация в стра-
ната, след като фабриките 
вдигнаха цените за шести 
пореден месец. Индексът 
на производствените цени 
се качи до 61.1 пункта, ко-
ето е най-висока стойност 
от септември 2008 г. Цената 
на материалите и горивата, 
влагани в производството, 
също нарасна с най-бързи 
темпове от август 2008 г. 
и се качи от 73.6 до 75.4 
пункта. 

Работодателите в индус-
трията са заявили, че зае-
тостта в сектора е увеличе-
на от 50 до 52.8 пункта за 
втори пореден месец.

САЩ и Индия търсят 
разширяване на 
сътрудничеството
Вашингтон 
очаква договор за 
строителство на 
ядрени реактори за  
10 млрд. USD 

Индия  и Съединените 
американски щати започ-
наха разговори на високо 
равнище вчера във Ва-
шингтон с цел да заздра-
вят икономическото си 
сътрудничество си. Опа-
сенията за Индия идваха 
от засилените връзки на 
САЩ с дългогодишния 
й враг Пакистан, докато 
американските власти най-
вероятно ще настояват за 
по-голямо отваряне на об-
ширния индийски пазар за 
американските компании в 
областта на енергетиката, 
търговията на дребно и 
образованието. 

Американският държавен 
секретар Хилари Клинтън 
ще се срещне с министъ-
ра на външните работи на 
Индия С. М. Кришна през 
двата дни на форума. Спо-

ред Вашингтон разширя-
ването на политическите 
и икономическите връзки 
с Индия е приоритет на 
администрацията на Обама, 
която държи на по-тясно 
сътрудничество и с други 
страни от Източна Азия и 
Близкия изток. 

САЩ очакват договор 
за строителство на ядрени 
реактори на стойност 10 
млрд. USD. Американски 
компании за продажби на 
дребно проявяват интерес 
към индийския пазар, който 
може да достигне 450 млрд. 
USD. А намекът, че Индия 
може да либерализира паза-
ра за отбранително оборуд-
ване, привлича американ-
ски гиганти в сектора. Ако 
това стане, преките чужди 
инвестиции в страната мо-
же да възлязат на 100 млрд. 
USD за следващите десет 
години. 

Индия е една от бързо раз-
виващите се страни в света. 
Икономиката й нарасна с 
8.6% през първото триме-
сечие на тази година.

Г-20 обсъжда европейската криза 
Форумът в края 
на седмицата цели 
да изработи нова 
схема за управление 
на световната 
икономика

Дълговите неволи на Евро-
па ще доминират разгово-
рите по време на срещата 
на финансовите експерти 
от богатите и развиващи-
те се страни в Г-20. Те  
се събират тази събота и 
неделя да дадат тласък на 

1.8
▶ процента  
по-малко са  
безработните  
в Испания през май  
спрямо април тази  
година

реформите в световната 
икономика. 

Въз основа на ротаци-
онния принцип Южна 
Корея ще бъде домакин 
на срещата на върха тази 
година. 

Представители 
Финансовите министри 
и управителите на цен-
тралните банки на 20-те 
най-развити страни ще 
работят за политика, ко-
ято да доведе до “силен, 
устойчив и балансиран 
растеж”. Ако се стигне до 

приемането на документ, 
той ще бъде връчен на ръ-
ководителите на страните 
на планираните до края 
на годината две срещи на 
върха - едната в Канада в 
края на юни и другата в 
Сеул през ноември.

Задачи 
Целта на форума е да из-
работи нова финансова 
схема за управление на 
световната икономика 
след кризата от 2008 г. 
Предложенията включват 
данък върху банките, нови 

ЕК даде зелена 
светлина на Естония 
за еврозоната
Балтийската 
страна отговори 
на изискванията за 
приемане и догодина 
ще стане 17-ият член

Естония получи широ-
ка подкрепа за влизане в 
еврозоната през 2011 г., 
след като комитет на Евро-
пейският парламент даде 
своето одобрение. Така 
той подчерта желанието 
на Европа да възстанови 
доверието в единната ва-
лута сред вихрещата се 
дългова криза. 

Процедура 
Одобрението, което беше 
оповестено от Комитета по 
икономическите и парич-
ните въпроси, идва три сед-
мици след като ЕК обяви, 
че прибалтийската страна е 
преминала всички икономи-
чески тестове, необходими 
за присъединяване към стра-

ните с единната европейска 
валута. До 8 юни финан-
совите министри на 27-те 
страни от Европейския съюз 
(ЕС) трябва да дадат своето 
мнение по въпроса, което 
да помогне за взимането 
на окончателното решение 
от Европарламента с пред-
ставители от 27-те страни в 
средата на юни. 

Приемане 
Бившата съветска република 
Естония ще стане 17-ият 
член на еврозоната и петата 
от десетте страни, които се 
присъединиха към ЕС през 
2004 г. Останалите четири 
са Словения, Кипър, Малта 
и Словакия. 

Правителствата на стра-
ните, членки на еврозона-
та, които формално имат  
властта за приемане на нови 
членове към валутния съюз, 
досега никога не са отхвър-
ляли страна, препоръчана от 
комисията. 

снИмка bloomberg

стандарти за капитала и 
установяване на финан-
сови мрежи за сигурност 
с цел подпомагането на 
страни като Южна Корея, 
които досега са били доста 
уязвими от прищевките на 
търговците. 

Г-20 е основан през 1999 
и в него влизат богатите 
страни като САЩ, Япония 
и Германия, възникващите 
пазари като Китай, Брази-
лия и Индия, развиващите 
се икономики Индонезия и 
ЮАР, както и Европейски-
ят съюз. 

Безработицата в Испания падна през май
Министерството на труда 
на Испания обяви вчера, 
че през май спрямо април 
броят на регистрираните 
безработни е паднал със 
76 223, или 1.8%, до малко 
над 4 млн. 

Причината е, че е запо-
чнало сезонното наемане 
на работници в туристи-
ческите фирми и компа-

нии. Това е втори пореден 
месец на спад и най-голям 
от май 2005 г. На годишна 
база обаче хората без рабо-
та са се увеличили с 12%. 
Испания има най-високата 
безработица в Европейския 
съюз, 19.7% през април, 
което е почти два пъти над 
средната в евроблока. 

Това е една от малкото 

добри новини за страната, 
след като правителството 
прие мерки за съкращаване 
на разходите. Преди седми-
ца рейтингът на Испания 
беше намален, което доведе 
вчера до увеличаване на 
цената на заемите, които 
страната взима. Спредът 
върху испанските облига-
ции се качи с 1.76%.

Държавният секретар на САЩ Хилари Клинтън ще 
се срещне с министъра на външните работи на индия 
▶

снИмка  reuters

Производството на страната започна да расте след излизането от рецесия в края на миналата година▶
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“Централен депозитар” отчете  
печалба от 586 хил. лв. за 2009 г.

Печалбата на “Централен 
депозитар” АД за ми-
налата година достигна 
586 хил. лв., което е уве-
личение от 25 хил. лв. в 
сравнение с 2008 г. Това 
показва годишният отчет 
на институцията. Ръстът 
на финансовия резултат 
се дължи основно на сви-
ването на разходите с 6% 
до 1.8 млн. лв. 

Приходите на институ-
цията намаляват с близо 
9% до 2.18 млн. лв. С най-
голяма тежест са приходите 
от поддържане на регистър 
- 957 хил. лв., като те се уве-
личават с 31% в сравнение 
с 2008 г. 

Финансиране
“Около 300 хил. лв. са 
предвидени за текущи раз-
ходи по изпълнението на 
част от стратегията ни, 
като в тази сума са пред-
видени средства за разви-
тие на информационната 
система, свързването със 
SWIFT и връзката с други 
депозитари.” 

Това каза за в. “Пари” 
Иван Димов, изпълнителен 
директор на “Централен 
депозитар” АД. ЦД вече е 
изпратил всички докумен-

ти в ClearStream и очаква 
решение за откриване на 
сметка при тях. 

Връзка с Полша
След много пречки и бли-
зо двегодишни прегово-
ри Полският депозитар 
трябва да изпрати до две 
седмици договор на ЦД за 
осъществяване на връзка 
между двете институции, 
съобщи Иван Димов. След 
като документите бъдат 
разгледани и одобрени от 
ЦД, двете институции ще 
ги подпишат. 

Според Димов реалното 
осъществяване на връзка-
та обаче ще зависи и от 
решаването на конкретни 
технологични проблеми, 
затова той не се ангажира 
с конкретни срокове.  

Прогнози
Приходите за 2010 г. на 
“Централен депозитар” 
АД се очаква да бъдат 
около 90% от реализира-
ните през миналата годи-
на, става ясно от доклада 
на съвета на директорите 
на институцията. За та-
зи година е предвидено 
нарастване на разходите 
с 12%. Основно това ще 

КомПании 
и Пазари
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Nokiа Siemens управлява влакове мобилно

Спад в приходите и увеличение на разходите за заплати прогнозират 
за 2010 г. от институцията

Въвеждането 
на GSM-R в жп 
инфраструктура у нас 
ще струва близо 25 
млн. EUR

Система за мобилно упра-
вление на влакове може да 
се появи у нас. Вчера Nokiа 
Siemens Networks предста-
ви модел на телекомуника-
ционно управление в желе-
зопътната инфраструктура. 
Компанията предлага упо-
требата на система GSM-R 
за управление на влаковете, 
която да използва вече из-
градената мобилна мрежа. 
За въвеждането на GSM-R 
в управлението на железо-
пътната инфраструктура 
на България са необходими 

между 20 и 25 млн. EUR.

Система
GSM-R е стандарт за бор-
дови влакови комуникации, 
които се осъществяват чрез 
мобилната мрежа. Тя дава 
възможност за комплек-
сен пренос на глас и данни 
и е разработена само за 
нуждите на железопътната 
инфраструктура. Осигуря-
ва управление на влакови-
те композиции, услуги за 
пътниците като интернет 
във вагоните и информация 
за техническото обслужва-
не. Въвеждането на такова 
управление на влаковите 
комуникации ще доведе до 
намаляване на оперативни-
те разходи.

GSM-R е част от пла-

новете на Европейския 
съюз за уеднаквяване на 
стандартите за сигурност 
на влаковете. Тя е част от 
Европейската система за 
управление на железопътни 
системи (ERTSM). Функ-
цията й е да синхронизира 
управлението на влакове-
те по всички железопътни 
коридори в национален и 
международен план.

настоящ проект
Има пилотен проект за 
изграждането на такава 
система по железопътната 
линия от София до морето, 
който не е на Nokiа Siemens 
Networks. Той трябва да 
бъде осъществен до края 
на 2011 г. Според предва-
рителните срокове, които са 

необходими за осъществя-
ването, вече има забавяне. 
Това може да доведе до за-
губа на средствата, които се 
отпускат за рехабилитация 
на железопътната инфра-
структура по ОП “Транс-
порт”.

Европейски опит
Тази система за управление 
на влаковите композиции 
вече се използва в единай-
сет европейски държави. 
Това са: Гърция, Герма-
ния, Швеция, Финландия, 
Норвегия, Нидерландия, 
Белгия, Великобритания, 
Испания, Италия и Швей-
цария. Общата дължина на 
управляваните железопът-
ни линии е над 32 хил. км.

николета Цветкова

се дължи на по-големите 
разходи за персонал със 
117 хил. лв. Размерът на 
заплатите ще бъде запазен, 
но е заложено увеличение 

на заетите щатни бройки. 
Така заложената прогноз-
на печалба на ЦД за 2010 
г. е 84 хил. лв. 

За 28 юни тази година е 

насрочено годишното общо 
събрание на “Централен де-
позитар” АД. Сред точките, 
по които ще гласуват акци-
онерите, е предложение за 

изменение и допълнение 
на Правилника на Арби-
тражния съд на “Централен 
депозитар”. 

магдалена иванова

около 300 хил. лв. са предвидени за текущи разходи по изпълнението на част от стратегията ни, каза иван 
Димов, изпълнителен директор на "Централен депозитар" снимка маРина ангелова

▶

Борса 
Prada с  
планове за IPO  
в Хонконг   
Световноизвестната модна 
къща Prada проучва въз-
можностите да направи 
първично публично пред-
лагане, съобщи Bloomberg. 
Компанията, която се отказа 
от четири IPO през послед-

ните 10 години, сега обмис-
ля листване в Хонконг. Като 
допълнение Prada смята да 
качи акциите си за търговия 
на фондовата борса в Мила-
но. Компанията успя да 
намали дълговете си и отво-
ри нови магазини в Азия, 
докато модната индустрия 
се опитва да се справи с 
последствията от най-лоша-

та година в историята. Prada 
може да направи IPO още 
през тази година, но е по-
вероятно компанията да 
изчака до 2011 г., когато 
да предложи свои акции. 
Печалбата на Prada за пър-
вото тримесечие на 2010 г. 
достигна 64 млн. EUR при 
11 млн. EUR година  
по-рано. 

През България минават пет международни железо-
пътни коридора, затова инфраструктурата трябва 
да достигне европейското ниво, каза александър Бек, 
ръководител на Екип “Клиенти” в компанията

▶
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333
▶ хил. лв. достигна печал-
бата на „Параходство 
Българско речно плаване”  
за първото тримесечие 
на 2010 г., което е пови-
шение от 67% на годиш-
на база

Печалбата на компа-
нията намалява с 67% 
до 333 хил. лв. през 
първото тримесечие 
на 2010 г.

„Параходство Българско 
речно плаване” е новият 
концесионер на приста-
нищните терминали Ви-
дин-север и Фериботен 
комплекс Видин, съобщи-
ха от правителствената 
пресслужба. 

Определеният за конце-
сионер „Параходство Бъл-

БРП взима концесията 
на ферибота при Видин

Общата инвестиция 
ще надхвърли  
50 млн. EUR

IKEA, една от най-голе-
мите вериги за търговия 
на дребно с продукти за 
обзавеждане на дома, по-
ставя основите на първия 
си магазин в България. 
Той ще се намира в София 
на Околовръстен път 216 
и ще заема площ от над 30 
хил. кв. м. Плановете са 
магазинът да отвори врати 
през юни 2011 г.

Общата инвестиция ще 
надхвърли 50 млн. EUR. 
Новият магазин IKEA в 
София ще наеме 350 слу-
жители. В него ще се пред-
лагат 7500 продукта, които 
постоянно се обновяват 
през годината. Също така 
магазинът IKEA в София 
ще разполага с 1200 места 
за паркиране, от които 850 
на закрито, под сградата, 
и 350 на открито, както и 
ресторант с 600 места. 

„Ние знаем, че когато 
IKEA стъпи на нов пазар, 
пазарът на обзавеждане 

IKEA прави първа 
копка в София

на дома се разраства. Има 
повишаване на интереса 
към тези продукти и та-
ка цялата индустрия се 
развива. Това са нашите 
очаквания и за България,” 
заявява Василис Фурлис, 
председател на борда на 
директорите на Fourlis 
Group, които притежават 
франчайз правата за IKEA 
магазините в Гърция, Ки-
пър и България. 

За първата година от дей-
ността си инвеститори-
те очакват над 1.600 млн. 
посетители в магазина на 
IKEA в София. 

гарско речно плаване” АД 
ще извърши значителни 
по обем инвестиции в ма-
териални активи, техниче-
ски средства и оборудване 
с цел развитие на двата 
пристанищни терминала. 
Точният размер на вложе-
нията обаче не е ясен. 

Печалбата на „Параход-
ство Българско речно пла-
ване” АД намалява с 67% 
до 333 хил. лв. през първо-
то тримесечие на 2010 г., 
показва консолидираният 
отчет на компанията, пред-
ставен пред БФБ. Приходи-

те от продажби се свиват 
до 7.87 млн. лв. спрямо 
отчетените близо 12 млн. 
лв. година по-рано. 

Заради превозите на руски 
и украински суровини око-
ло 40% от приходите на 
дружеството се формират в 
долари, но благоприятното 
влияние на поскъпващата 
валута е пренебрежимо в 
сравнение с тенденцията 
към намаляване с 30-40% 
на всички навла на фра-
хтовия пазар, обясняват от 
компанията в доклада си за 
дейността.

Силният долар вече започна 
да оскъпява техниката 
Поскъпването на долара 
вече започна да се отразява 
в цените на ИТ пазара в 
България, коментираха за 
в. „Пари” от бранша. Про-
изводителите увеличават 
цените на продукцията си, 
а най-осезаемо е поскъп-
ването при преносимите 
компютри и компонентите. 
Поскъпването на стоки-
те ще продължи, докато 
еврото продължи да губи 
от стойността си спрямо 
щатския долар. Това може 
да доведе до още по-труд-
на ситуация на и без това 
затегнатия пазар у нас. 

прогноза
С около 15% е поевтиняло 
еврото спрямо долара от 
началото на годината, кое-
то накара производителите 
на техника да коригират 
цените си. „При постоянно-
то поевтиняване на еврото 
пазарът реагира и повечето 
вносители обявиха повиша-
ване на клиентските цени 
до 15%”, казва Николай 
Тотов, маркетинг мениджър 
на веригата за компютри и 
потребителска електроника 
„Плесио”. Според него, ако 
тенденцията с долара се 
запази, търговците могат 
да очакват повишаване на 
покупните цени и до 20% 
от своите доставчици.

„Няма начин поскъпва-

нето на долара да не се 
отрази на ИТ пазара и го-
ляма част от продуктите 
ще поскъпнат”, твърди и 
Митко Топалов, регионален 
мениджър на ИТ дистри-
бутора „Асбис”. Според 
Надежда Генова, управител 
на „ПолиКомп”, част от 
азиатските производители, 
сред които Asus и Acer, са 
увеличили цените още в 
началото на миналия месец. 
„В началото на юни цени-
те се преизчисляват, което 
означава ново поскъпване 
и за другите марки”, казва 
тя. 

„Цените на компютрите 
се катерят от доста вре-
ме”, казва Илия Тошев, 
мениджър на PC подраз-
делението на НР България. 
„Опитваме се да отложим 
поскъпването за крайния 
потребител с по-ниски мар-
жове и по-голям склад на 
стари цени, но тези лостове 
вече се изчерпват”, добавя 
той. Според Тошев увели-
чението ще е с поне 10%, 
а атрактивни оферти под 
1000 лв. за мобилен ком-
пютър ще са рядкост и то за 
сметка на по-ниски харду-
ерни характеристики.

начело
„Най-осезаемо е увеличе-
нието на цените при прено-
симите компютри и компо-

До 20% може да се увеличат цените на компютри и консумативи

нентите”, твърди Топалов. 
Цените на компонентите 
започнаха да се повишават 
още в самото начало на 
кризата с еврото, показват 
данните и на „Плесио”. 
Повечето от тях идват ди-
ректно от Далечния изток, 
където те се търгуват в до-
лари. „Но повишение ще 
има и при други категории 

продукти, сред които са и 
офис консумативите”, казва 
Николай Тотов.

Ръстът на цените може 
да изиграе лоша шега на 
пазара на хардуер, който е 
сред най-потърпевшите от 
началото на кризата. „Кли-
ентите свикнаха дори и по-
новите модели да поевтиня-
ват заради ценовата война, 

което вече е невъзможно”, 
смята Топалов. Според 
Генова обаче негативният 
ефект от поскъпването на 
техниката ще се акумулира 
от традиционно слабите 
за пазара летни месеци. 
„Никой не може да каже 
дали спадът ще е просто 
сезонният спад, или ще се 
задълбочи заради поскъп-

ването”, твърди тя. 
Факт е обаче, че пред-

стоящите летни месеци ще 
са още по-трудни за дис-
трибуторите на компютри  
най-малкото защото перото 
разходи за ИТ на българ-
ските домакинства е сред 
най-рязко намалените от 
началото на кризата.

Христо Ласков

 азиатските производители вече са коригирали цените си, предстои и останалите играчи от бранша да 
увеличат цените на хардуера снимка blommberg

▶

Компанията
▶ историята на IKeA 
започва в Швеция през 1943 
г. Днес това е най-големи-
ят търговец на обзавеж-
дане за дома със 134 хил. 
сътрудници в 37 държави, 
който генерира годишни 
продажби за над 22.7 млрд. 
eUr. IKeA group разполага с 
301 магазина в 37 държави, 
които предлагат всичко за 
дома под един покрив.  
През 2009 г. магазините 
IKeA посрещат 660 млн. 
 посетители.

 Василис Фурлис▶

“Параходство” БРП
Лева
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Тенденцията  
в сектора остава  
негативна

Спадът на премиите в об-
щото застраховане ще се 
задълбочи през тази годи-
на и може да надхвърли 
10%. Това прогнозираха 
мениджърите на трите най-
големи компании по паза-
рен дял в сектора според 
данните на КФН за първото 
тримесечие.

Очаквания
На среща с медиите изпъл-
нителният директор на ЗАД 
„Булстрад Виена Иншурънс 
Груп” Румен Янчев прогно-
зира, че в края на 2010 г. об-
що застрахователните дру-
жества ще отчетат между 
10 и 13% спад на приходите 
си спрямо 2009 г. Подобни 
са очакванията на мени-
джърите на втората и трета-
та по пазарен дял компания. 
Според Недялко Чандъров, 
изпълнителен директор на 
„ДЗИ - Общо застрахова-
не” ЕАД, понижението на 
премиите ще е 5-10% на го-
дишна база. „Пазарът на об-
що застраховане ще се свие 
между 10 и 15%”, добави 
изпълнителният директор 
на ЗД „Бул Инс” АД Стоян 
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Застрахователи очакват над 10% спад 
на премийния приход през 2010 г.

Близо 39 хил. осигурени 
смениха пенсионния си фонд

906.3
▶ лв. е средният размер на 
прехвърлените средства 
на едно осигурено лице 
през първото тримесечие 
на 2010 г.

Надзорът одобри 
коригираното търгово 
предложение за „Пи-
ринхарт” АД

Поредната българска ком-
пания с гръцки капитали 
ще се качи за търговия на 
Българската фондова борса. 
Това ще стане възможно, 
след като вчера Комисията 
за финансов надзор вписа в 
публичния регистър „Мар-
бъл Артс” АД и потвърди 
проспекта й за допускане 
до търговия на регулирания 
пазар на емисия акции. 

Емисия
Емисията на дружеството 
е от 100 хил. лв., разпреде-
лени в същия брой акции с 
номинал 1 лев. Основната 
дейност на „Марбъл Артс” 
е свързана с обработката на 
мрамор, стандартизация и 
маркетинг на продукти, глав-

но от мрамор, набавяни или 
от собствени кариери, или от 
други доставчици. Основни-
ят пазар, на който ще оперира 
дружеството, е българският 
пазар за мрамор и гранит. Уч-
редители на „Марбъл Артс” 
АД са Константинос Михе-
лакис с 99.99% от капитала и 
Султана Валаси  - с 0.01%. 

разрешение
По време на вчерашното 
си заседание надзорът одо-
бри и коригираното търгово 
предложение от „Алфа ди-
велопмънтс” ЕАД за закупу-
ване ма акции от останалите 
акционери на „Пиринхарт” 
АД. Предложената цена за 
една акция остава 3.40 лв. 
Търговото предложение бе-
ше отправено в началото на 
май тази година. „Алфа ди-
велопмънтс” към момента 
притежава 82.23% от капи-
тала на „Пиринхарт” АД.

магдалена иванова   

Поредните гръцки 
капитали излизат на 
фондовата борса

Проданов. Тези прогнози 
говорят за задълбочаване 
на негативните тенденции 
в сектора, тъй като в края 
на 2009 г. общото застра-
ховане реализира 3.8% спад 
на премиите си, което беше 
първото понижение в сек-
тора за последните няколко 
години.

„Спадът през миналата 
година щеше да е по-голям, 
ако не беше ръстът при 
„Гражданската отговор-
ност”, каза Румен Янчев. 
Според него, когато пазарът 
се доминира от автомобил-
ните застраховки, говори 
за незрялост. „Няма тен-
денция да се продават нови 
коли, намаляват и имущест-
вените застраховки”, аргу-
ментира се Румен Янчев. 
„В общото застраховане 

няма нов бизнес и за да 
растеж, трябва да вземеш 
от конкуренцията”, каза 
Недялко Чандъров.

Оптимистични  
нотки
Шефовете на животоза-
страхователни компании 
прогнозираха, че пониже-
нието на премиите в секто-
ра ще продължи, но ще бъ-
де по-малко от това в края 
на 2009 г. Според Светла 
Несторова, изпълнителен 
директор на ЗАД „Булстрад 
Живот Виена Иншурънс 
Груп”, спадът в сегмента 
ще е около 10-15% в края на 
2010 г. Недялко Чандъров, 
който е изпълнителен ди-
ректор и на ЗАД ДЗИ, също 
очаква около 15% по-малко 
приходи от продадени по-

Прехвърлените 
средства достигат 
малко над 35 млн. лв. 

Общо 38 927 осигурени 
лица са променили учас-
тието си и са прехвърлили 
средства от един пенсионен 
фонд в друг през първо-
то тримесечие на 2010 г., 
става ясно от официалната 
статистика на Комисията 
за финансов надзор. За 
сравнение през четвъртото 
тримесечие на миналата 
година броят на лицата с 
променено участие е бил 
36 538 или 2389 души по-
малко. 

Средства
Сумата на прехвърлените 
средства от осигурени ли-
ца с променено участие е 
35.27 млн. лв. От тях 26.4 
млн. лв. са в универсал-
ните фондове, 7.5 млн. лв. 
в професионалните и 1.31 
млн. лв. в доброволните 

 Животозастраховането е много по-волатилен пазар, защото е малък и лесно 
се манипулират цифрите, каза Светла несторова снимка емилия костадинова

▶

на едно осигурено лице, 
променило участието си 
през първото тримесечие 
на 2010 г., е 906.29 лв. 
Този показател отбелязва 

повишение с близо 8% в 
сравнение с четвъртото 
тримесечие на 2009 г., ко-
гато е бил 842.47 лв.

магдалена иванова

Цитат

Надявам се да доба-
вим нови клиенти 

и магазини и да растем 
в международен план

 майк Дюк, главен изпълнителен  
директор на Wal-Mart Stores

фондове. Общият размер 
на прехвърлените средства 
в сравнение с четвъртото 
тримесечие на 2009 г. се е 
увеличил с 4.49 млн. лв., 
или с 14.61%. 

прехвърляния
Относителният дял на прех-
върлените средства  спрямо 
средния размер на нетните 
активи на универсални-
те пенсионни фондове е 
1.18%, на професионалните 
- 1.65%, и на добровол-
ните пенсионни фондове 
- 0.25%.

Средният размер на 
прехвърлените средства 

Мрежа 
„Глобул” 
инвестира 17 млн. 
лв. в 3G мрежа 
Мобилният оператор е 
инвестирала 17 млн. лв. в 
придобиването на допъл-
нителен честотен спек-
тър за разширяване на 3G 
мрежата си, съобщиха от 
компанията. Освен едно-

кратната такса компани-
ята ще внася по 1 млн. 
лв. годишна такса, за да 
използва новите си често-
ти. От компанията отчи-
тат 255% ръст на пренесе-
ните  през мрежата данни 
през миналата година, а 
общият обем надхвърля 
190 хил. гигабайта. Нови-
ят лиценз ще ни помогне 

да постигнем по-високи 
скорости за трансфер на 
данни, коментира Апос-
толос Пагуцос, главен 
технически директор в 
оператора. Инвестицията 
е в отговор на нараства-
що търсене на услугите за 
пренос на данни в мрежа-
та на българското подраз-
деление на „Космоте”.  

Прехвърлени средства от осигурените лица през първото
тримесечие на ���� г.

Видове фондове
за допълнително
пенсионно осигуряване

Универсални

Професионални

Доброволни

Всичко:

Среден размер на
нетните активи за
периода, хил.лв.

� ��� ���

��� ���

��� ���

� ��� ���

Общ размер на
прехвърлените
средства, лв.
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недялко Чандъров, 
изпълнителен директор на „дЗи -  
общо застраховане” еад

В общото 
застрахо-

ване няма нов 
бизнес и за да 
растеш, трябва 
да вземеш от 
конкуренцията

румен Янчев,
изпълнителен директор на Зад 
„Булстрад виена иншурънс Груп” 

Спадът на 
премиите 

през 2009 г. щеше 
да е по-голям, ако 
не беше ръстът 
при „Гражданска-
та отговорност”

лици „Живот” през тази 
година. За сравнение през 
2009 г. секторът отчете спад 
от 17.7% на годишна база. 

„Животозастраховането е 

много по-волатилен пазар, 
защото е малък и лесно се 
манипулират цифрите”, ко-
ментира Светла Несторова. 
Според нея фактът, че това 

е дългосрочен бизнес, поз-
волява при добър портфейл 
компаниите да растат без 
много усилия.

атанас Христов
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Испанската компания 
повиши офертата си 
към Portugal Telecom 
с 14% 

Испанската компания 
Telefonica повиши офер-
тата си за дела на Portugal 
Telecom в смесеното им 
предприятие, което кон-
тролира най-големия мо-
билен оператор в Бразилия 
Vivo. Испанската компания 
предложи 6.5 млрд. EUR 
на португалския телеком 
за 50% от Brasilcel, което е 

Telefonica прави втори 
опит да придобие Vivo

Зачестилите искове за 
обезщетения допъл-
нително увеличават 
разходите на компа-
нията

Пазарната стойност на 
петролния гигант BP про-
дължава да се срива след 
неуспешните опити на 
компанията да се справи с 
изтичането на нефт в Мек-
сиканския залив. Това из-
правя най-големия частен 
производител на петрол 
пред заплаха от поглъщане, 
твърдят анализатори.

обезценяване
От началото на аварията на 
20 април т.г., когато плат-
форма на BP се взриви в 
океана, капитализацията на 
компанията се е стопила с 
над 40 млрд. GBP (58 млрд. 
USD). Само за последните 
три дни акциите й са по-
евтинели с 3.5% на Лон-
донската фондова борса. 
Отделно от това се очаква 
BP да изплати над 22 млрд. 
USD за довършването на 
отводните кладенци през 
следващите два месеца. 
Поради това анализатори 

Поглъщане заплашва BP 
заради срив на акциите

изчисляват, че вероятност-
та BP да стане обект на 
придобиване е между 10 
и 20%.

Големият спад в пазарната 
капитализация се обяснява 
и с наказателните процеду-
ри, които заплашват компа-
нията и които биха могли 
да й донесат още 40 млрд. 
USD съдебни разходи. До-
сега в борбата си с нефте-
ния разлив компанията е 
изплатила 990 млн. USD.

опасения
Огромните разходи на BP 
и зачестилите искове за 

обезщетения от страна на 
рибари и собственици на 
земя край залива засилват 
притесненията, че компа-
нията няма да може да се 
справи със задълженията 
си. Въпреки това главни-
ят изпълнителен директор 
Тони Хейуърд е решен да 
се справи с последствията 
от нефтената катастрофа. 
Намаляването на дълговете 
на компанията през първото 
тримесечие ще й помогне 
да посрещне разходите си 
по почистването и компен-
сирането на засегнатите 
страни.

с 14% повече от отхвърле-
ната първоначална оферта 
за 5.7 млрд. EUR. Brasilcel 
е собственик на около 60% 
от Vivo.

Цел
Целта на испанския опера-
тор е да придобие контрол 
върху Vivo и да я обедини 
с компанията си за стацио-
нарна телефония в страната 
Telesp. Фиксираният опера-
тор пострада сериозно от 
засилващата се конкурен-
ция от страна на Vivendi и 
America Movil на мексикан-

ския магнат Карлос Слим.

пазар
Бразилия е най-големият па-
зар на мобилни телефонни 
услуги в Южна Америка. 
Икономиката на страната 
се очаква да нарасне с 6.5% 
през тази година.

Vivo държи 30% от бра-
зилския пазар, на който има 
179 млн. абонати. Мобил-
ните услуги в страната се 
очаква да нараснат с 11% 
през тази година, след като 
беше отбелязан спад от 15% 
през 2009 г.

“Лукойл” отчита двоен 
ръст на печалбата си
Печалбата на най-големия 
частен производител на 
нефт в Русия “Лукойл” 
скочи повече от два пъти 
в резултат на по-високите 
цени на суровия петрол. 
Чистата печалба за първо-
то тримесечие на 2010 г. 
достигна 2.05 млрд. USD 
спрямо 905 млн. USD за 
същия период на миналата 
година, съобщиха от ком-
панията. 

Поскъпването на суровия 
петрол е компенсирало спа-
да в производството. Цена-
та на основния сорт руски 
петрол “Уралс” се увеличи 
със 71% през първото три-
месечие на годината и дос-
тигна 75.30 USD за барел. 
Компанията е предприела и 
съкращаване на разходите.

производство
Продажбите на “Лукойл” 
са скочили с 62% до 23.9 
млрд. USD в сравнение с 
14.75 млрд. USD за същия 
период на миналата година. 
Производството на петрол 
обаче е спаднало с 0.3% и 
е достигнало 24.1 млн. т 
(1.96 млн. барела на ден) 
заради намаляването на 
запасите в Западен Сибир. 

По-високите цени на петрола компенсират спада в 
производството на руския гигант

 “Лукойл” е добила 0.3% по-малко петрол през първото тримесечие заради нама-
ляването на запасите в западен Сибир   снимки bloomberg

▶

придобиването на контрол върху Vivo ще заздрави позициите на испанския 
телеком в Бразилия
▶

Дейност
Къде работи 
компанията 

Основният добивен 
район за “Лукойл” е Запа-
ден сибир.

компанията изпъл-
нява и редица между-
народни проекти за 
проучване и добив на 

▶

▶

нефт и газ в казахстан, 
Египет, Азербайджан, 
Узбекистан, саудит-
ска Арабия, колумбия, 
Венецуела, кот д’ивоар, 
Гана и ирак.

“Лукойл” притежава 
четири големи рафи-
нерии в Русия, както и 
преработващи мощно-
сти в Украйна, Бълга-
рия, Румъния и италия.

▶

Производството на газ се 
е увеличило с 24% до 4.72 
млрд. куб. м. Компания-
та отчита и 6.3% ръст на 
рафинираните продукти, 
които са достигнали 15.3 
млн. т.

оперативен 
резултат
Печалбата преди лихви, 
данъци и амортизации е 
нараснала с 54% до 3.7 
млрд. USD. За първото 
тримесечие на 2009 г. ком-
панията отчете оператив-
на печалба от 2.41 млрд. 
USD. Свободните парични 
потоци са се увеличили 
повече от шест пъти и са 
достигнали 1.4 млрд. USD. 

Капиталовите разходи на 
“Лукойл” са останали поч-
ти непроменени от същия 
период на миналата година 
и са били на стойност 1.47 
млрд. USD.

разходи
Оперативните разходи са 
нараснали с 44% до 1.77 
млрд. USD, а разходите 
за акцизи и износ са дос-
тигнали 4.58 млрд. USD, 
което е увеличение от 82%. 
Компанията е платила об-
що 7.2 млрд. USD данъци, 
включително и 500 млн. 
USD данък печалба. Транс-
портните разходи са нарас-
нали с 16% и са достигнали 
1.34 млрд. USD.

BP Plc
GBP

4,00

4,75

5,50

6,25

7,00

2.06.1021.05.1011.05.1029.04.1020.04.10

4.2465
-1.24%



Провалената сдел-
ка ще струва на 
Prudential около 450 
млн. GBP

След като  Amer ican 
International Group (AIG) 
отхвърли занижената цена 
на Prudential за азиатското 
си подразделение American 
International Assurance 
(AIA), компанията отново 
обмисля първично публич-
но предлагане на акции, за 
да набере необходимите 
й средства. Излизането на 
борсата е най-вероятният 
изход за AIA, въпреки че 
американският гигант ще 
трябва да почака по-благо-
приятно развитие на пазара. 
Според анализатори AIA се 
оценява на не повече от 30 
млрд. USD, което е по-мал-
ко от първоначалните 35.5 
млрд. USD, предложени от 
Prudential. 

Последици
Провалената сделка ще 
струва на Prudential  общо 
около 450 млн. GBP, вклю-
чително 152.6 млн. GBP 
такса за прекратяване. В ре-
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IPO е старият нов  
вариант за AIG

1
▶ млрд. ЕUR годишно от 
приватизация се надява 
да получи гръцкото прави-
телство през следващи-
те три години

Правителството ще 
предложи дялове в жп 
и водоснабдителни 
компании

Гърция планира да вземе 
3 млрд. EUR от продаж-
бата на държавни дялове 
в няколко компании, с ко-
ито да намали бюджетния 
си дефицит. Решихме да 
ускорим приватизацията, 
заяви гръцкият финансов 
министър Георгиос Папа-
константину. Правител-
ството се надява да получи 
по 1 млрд. EUR годишно 
от приватизация през след-
ващите три години.

за продажба
Атина ще предложи 49% от 
подразделението Trainose 
на жп компанията Hellenic 

Атина чака 3 млрд. EUR  
от ударна приватизация

зултат на огромните разхо-
ди, които възлизат на около 
една трета от оперативната 
печалба на компанията за 
2009 г., специалисти смятат, 
че позицията на главния 
изпълнителен директор на 
британския застраховател 
Тиджан Тиам е застраше-
на. 

опозиция
Дори след като Тиам на-
мали офертата за AIA на 

30.375 млрд. USD, част от 
акционерите на компанията 
заплашиха да се противо-
поставят на придобиването 
по време на среща на 7 юни 
т.г. Затова AIG предпочете 
да се откаже от по-ната-
тъшни преговори. Според 
запознати освен качване 
на борсата съдбата на AIA 
ще включва и привличане 
на сингапурската Temasek 
и катарски държавен фонд 
като инвеститори.

Railways Organization. За 
продажба ще бъдат обя-
вени 23% от второто по 
големина ВиК дружество 
в страната Thessaloniki 
Water&Sewage. Държава-
та ще намали дела си и във 
водоснабдителната компа-
ния Athens Water Supply 
and Sewage Company. Гър-
ция ще търси купувач и за 
39% от пощите си (Hellenic 
Post Offices).

Концесии
Ще бъде удължена кон-
цесията за най-голямото 
летище в страната - Athens 
International Airport, което 
се управлява от германска-

та Hochtief. Предвижда се 
създаването на публични 
компании за управление 
на пристанищата, в които 
държавата ще държи поне 
51%. 

Гърция обаче няма да 
продава дела си в енер-
гийната компания Public 
Power Corp (51%), ни-
то 20-те си процента в 
Hellenic Telecommunications 
Organization. Правителство-
то ще създаде холдинг за 
управление на държавните 
активи, в който може да се 
включат акциите му в Public 
Power and Hellenic Telecom, 
каза Папаконстантину.

Собственикът на Пощенска банка 
отчете 24.7% спад на печалбата
Нетният лихвен доход 
на Eurobank EFG се 
повишава с близо 9% 
през първото триме-
сечие

Банковата група Eurobank 
EFG отчете 24.7% спад на 
нетната консолидирана пе-
чалба през първото триме-
сечие на годината, показва 
отчетът на дружеството, 
качен на сайта му. В края 
на март положителният 
финансов резултат на гру-
пата намалява до 61 млн. 
EUR спрямо 81 млн. EUR 
за съпоставимия период на 
миналата година.

резултат
Печалбата на Eurobank пре-
ди данъци се понижава с 
точно 24% на годишна база, 
като през първото тримесе-
чие на 2010 г. се свива до 76 
млн. EUR.

Нетните приходи от лихви 
на трезора се увеличават с 
8.8%, като за януари - март 
тази година достигат 592 
млн. EUR. Чистите постъ-
пления от такси и комисио-
ни са 109 млн. EUR, което е 
ръст от 14.7% спрямо пър-
вото тримесечие на мина-
лата година. Оперативните 
приходи на гръцката банка 
в края на март 2010 г. са 765 
млн. EUR, което е 5.5% ръст 
на годишна база. Заделените 
провизии за лоши кредити 
се увеличават до 336 млн. 
EUR, което е повишение от 
27.8% спрямо края на март 
2009 г.

Въпреки по-малкото при-
влечени депозити през по-
следната година Eurobank 

е увеличила отпуснатите 
кредити. Заемите в края на 
март 2010 г. са 58.1 млрд. 
EUR, което е с 3% повече 
спрямо съпоставимия пе-
риод на миналата година. 
Депозитите са се понижили 
с 2.4% на годишна база, ка-
то намаляват до 44.8 млрд. 
EUR. Общите активи на 
финансовата институция 
достигат 85.92 млрд. EUR, 
като в края на март 2010 г. 
се повишават с 2%.

Бизнес
Дъщерните дружества на 

Eurobank в Централна и 
Югоизточна Европа отчитат 
4 млн. EUR нетна печалба. 
Кредитирането в региона се 
е увеличило с 6% на годиш-
на база, като отпуснатите 
заеми достигат 15.1 млрд. 
EUR. В края на март 2010 
г. депозитите достигат 10.3 
млрд. EUR, което е повише-
ние от 16%.

У нас Eurobank EFG е 
собственик на Юробанк И 
Еф Джи България, позна-
та като Пощенска банка. 
Според тримесечния отчет 
на българския трезор По-

щенска банка е намалила 
печалбата си със 79.6% до 
малко над 2 млн. лв. Годи-
на по-рано положителният 
резултат беше 9.85 млн. 
лв. Нетните приходи от 
лихви на българската бан-
ка се увеличиха с 33.9% 
през първото тримесечие 
на 2010 г. Нетният лихвен 
доход е 69.1 млн. лв. спря-
мо 51.6 млн. лв. за първото 
тримесечие на 2009 г. Нет-
ните приходи от такси и 
комисиони се повишиха с 
40.1% на годишна база до 
11.1 млн. лв.

▶ Въпреки по-малкото привлечени депозити, управляваната от николас нанопулос 
Eurobank EFG е отпуснала повече кредити

ВТБ отбеляза  
рекорден резултат 
към края на март
Руската банка излезе 
на зелено след 6 три-
месечия загуба

Втората по големина банка 
в Русия ВТБ излезе на пе-
чалба към края на март след 
шест поредни тримесечия 
на загуба. Трезорът отчете 
чист финансов резултат от 
15.3 млрд. RUB (490 млн. 
USD), с което отбеляза най-
силния период в историята 
си. За първото тримесечие 
на 2009 г. ВТБ беше на чер-
вено с 20.5 млрд. RUB. Ма-
жоритарен собственик на 
банката е държавата, която 
държи 85.5% от акциите.

Силен ръст
Оперативната печалба пре-
ди провизии е достигнала 
58.1 млрд. RUB, което е 
ръст от 34% спрямо от-
четените 43.2 млрд. RUB 
година по-рано. Чистите 
лихвени приходи на банка-
та са се увеличили с 22% на 
годишна база до 42 млрд. 
RUB, а приходите от такси 
и комисиони са нараснали 
с 19% и са достигнали 5.1 
млрд. RUB. ВТБ е записала 
и 8.4 млрд. RUB печалба от 
операции с финансови ин-
струменти в сравнение със 
загуба от 11.3 млрд. RUB 
за същия период на 2009 г. 
Нетният лихвен спред се е 
увеличил до 5.2% през пър-
вото тримесечие от 4.1% 
година по-рано.

Портфейл
Кредитният портфейл на 
банката като цяло е останал 
непроменен на стойност 

15.3
▶ млрд. RUB е чистата 
печалба на ВТБ за първото 
тримесечие на 2010 г.

2.5 трлн. RUB. Увеличе-
ние от 1% е отчетено при  
заемите за бизнеса, които са 
достигнали 2.1 трлн. RUB. 
Силен ръст е отчетен при 
потребителските кредити, 
които са нараснали с 4% и 
са достигнали 190.5 млрд. 
RUB.

Банката отчита 1.6 трлн. 
RUB депозити към края 
на март, практически без 
промяна от края на 2009 г. 
Корпоративните депозити 
леко са спаднали до 1.1 
трлн. RUB, а депозитите на 
дребно са нараснали с 4% 
до 493.6 млрд. RUB.

Лоши кредити
Ръстът на лошите кредити 
се е забавил до 40 пункта 
спрямо 200 пункта през 
последните три месеца на 
2009 г. Отчисленията за 
лоши кредити са били 9.8% 
от общата сума на заемите 
в сравнение с 9.2% в края 
на 2009 г. Необслужваните 
заеми са представлявали 
10.2% от общия портфейл, 
което е леко увеличение от 
9.8% към края на 2009 г. 

Общата капиталова адек-
ватност е нараснала до 
22.2% от 20.7%, а адек-
ватността на първичния 
капитал е достигнала 16.2% 
спрямо 14.8% в края на 
2009 г.

Снимка BloomBeRg

 неуспехът на сделката с AIG може да коства на  
Тиджан Тиам поста му на главен изпълнителен  
директор на Prudential                                      Снимка BloomBeRg

▶

Специален холдинг ще бъде създаден за управление 
на държавните активи, каза финансовият министър 
Георгиос Папаконстантину                               Снимка ReUteRs

▶
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Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6605 6592,75
Калай LME USD/т 17650 17600
Олово LME USD/т 1709,5 1689,75
Цинк LME USD/т 1791 1782
Алуминий LME USD/т 1954 1969
Никел LME USD/т 19880 19350
Алуминиева сплав LME USD/т 1810 1840

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 72,29 72,29
Брент ICE USD/б 72,71 72,71
Газьол ICE USD/т 628,5 628,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,28 4,28
Бензин 95 NYMEX USD/т 691 -
Нафта NYMEX USD/т 656 -

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 3.06.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

За	дата	2.06.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,46 1127,29

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	2/06/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,122721 € 1,145175 € 1,117107
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,866925 € 0,884264 € 0,862590

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,818676 € 0,835050 € 0,814583

Цените са валидни за поръчки, подадени на 28/05/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	3/06/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,127564лв. 1,127564 лв. 1,127564 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 3 /06/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

1.06.2010	г.

156,35 155,59 154,83 154,45 152,54 152,54
11,81 11,75 11,69 11,66 11,52 11,52
85,37 84,95 84,54 84,12 82,88 82,88
99,37 98,89 98,41 97,93 96,48 96,48
761,84 758,14 754,44 750,74 739,65 739,65
155,74 154,99 154,25 153,51 148,32 148,32
77,90 77,52 77,15 76,77 74,90 74,90
152,34 151,61 150,87 150,14 146,48 146,48
288,00 286,63 285,26 283,89 274,29 274,29
181,49 180,63 179,76 178,90 172,85 172,85
223,07 222,01 220,95 219,89 212,45 212,45
80,41 80,03 79,64 79,26 76,58 76,58
227,91 226,83 225,74 224,66 217,06 217,06

до	14.30	ч.	на	1.06.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.5508 4.5736  4.7328 4.5508 4.4598   -11.62% 11.09% -18.61% -28.32% 21.01.2008
фонд в акции 6.2388 6.2700  6.4884 6.2388 6.1140   -11.93% 12.79% -19.03% -18.13% 23.01.2008
високодоходен 10.1103 10.2620  10.5147 0.0000 0.0000   0.50% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2947    2.2947    -7.93% 27.20% -5.72% -58.78% 12.11.2007
балансиран 2.7053    2.7053    -9.05% 23.68% -9.05% -52.57% 12.11.2007

паричен пазар 11.0619  11.0564  11.0398 11.0509 11.0509 11.0564 2.92% 0.13% 6.81% 6.28% 06.10.2008
балансиран 10.6231  10.5702  10.4645 10.5173  0.0000 -1.30% 4.65% 5.23% 3.47% 06.10.2008
фонд в акции 9.6395  9.5915  9.4476 9.4956  0.0000 -6.70% 8.34% 0.66% -2.53% 06.10.2008
             
балансиран 13.3659    13.2336    -1.40% 6.75% 3.92% 6.47% 14.12.2005
фонд в акции 7.9232    7.8448    -6.35% 13.75% -7.40% -4.97% 01.03.2006
балансиран 5.1078    5.0572    -13.60% 10.46% -11.98% -15.90% 21.06.2006
фонд в акции 7.8773    7.6479    -3.44% 14.31% 3.34% -10.91% 05.02.2008
фонд в акции 10.6705    10.3597    0.95% 10.90% 8.50% 1.53% 05.02.2008
паричен пазар 11.7551    11.7551    3.62% 0.21% 8.96% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.6434    80.3611  80.6434  -2.76% 2.70% 1.68% -5.49% 20.11.2006
фонд в акции 47.1033    46.8678  47.1033  -9.24% 2.07% -8.46% -14.99% 20.11.2006
фонд в акции 66.1003    65.7698  66.1003  -4.12% 4.85% 0.28% -12.74% 03.10.2007
             
фонд в акции 96.7770    95.3362    -6.43% 2.32% -4.46% -1.20% 04.01.2007
балансиран 79.6899    78.5035    -4.50% 1.15% -4.88% -7.94% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.28523    1.28267    2.82% 0.81% 6.38% 5.70% 01.12.2005
балансиран 1.05523    1.04891    -2.23% 6.02% 2.61% 1.13% 01.12.2005
фонд в акции 0.73162    0.72076    -6.40% 13.67% 3.26% -7.29% 01.03.2006
фонд в акции 0.72751    0.72315    -0.88% 1.98% 1.91% -13.35% 07.03.2008
ниско рисков 1.04061    1.03749    1.44% 0.38% 3.63% 3.58% 07.05.2009

балансиран 100.3021    99.3041    -2.85% 9.45% 2.80% -0.04% 07.12.2005
балансиран 106.8457    105.7826    -3.12% 8.31% 0.20% 1.45% 06.03.2006
фонд в акции 85.4611    84.1888    -5.65% 13.84% 0.99% -1.80% 20.06.2005
паричен пазар 119.1174    119.1174    3.69% 0.60% 6.22% 6.98% 31.10.2007
ниско рисков 92.6991    92.3287    2.68% 2.96% -5.68% -3.25% 01.02.2008
ниско рисков 104.6087  104.5042  104.1907  104.5042  2.04% N/A N/A 4.89% 01.07.2009

балансиран 4.5638     4.5364     -7.19% 10.04% 1.85%*** 4.53% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9250  0.9204  0.9181                                   0.9135     -13.08% N/A N/A*** -8.40% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.5251     17.4029     -6.44% 8.99% -5.62% 10.42% 28.09.2004
фонд в акции 10.9646    10.8122     -10.16% 12.63% -10.66% 1.96% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.2260     1.2079     -5.37% 13.54% 8.88% 2.34% 10.05.2004
фонд в акции 0.7531     0.7420    7.94% 23.01% 27.03% -7.83% 04.10.2006
фонд в акции 0.9258     0.9121    5.58% 19.17% 4.34% -3.58% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.6324  129.4387  129.1803    2.56% 3.35% 5.36% 6.47% 04.05.2006
балансиран 14.3345  14.3345  14.1926    -4.74% 8.41% -3.41% 2.17% 17.12.2004
фонд в акции 0.7206  0.7136  0.7065    -3.83% 15.70% 1.12% -8.16% 04.05.2006
             
балансиран 781.1663    775.3222    0.16% 6.65% 10.46% -10.69% 09.05.2008
фонд в акции 702.2165    696.9630    -0.96% 8.22% 13.08% -14.50% 09.05.2008 
            
фонд в облигаци 11.0852    11.0852    1.98% 1.99% 4.62% 2.40% 30.01.2006
балансиран 116.1204    116.1204    -3.25% 7.37% 3.06% 1.69% 30.01.2005
фонд в акции 6.4726    6.4726    -8.11% 16.32% 7.49% -9.54% 30.01.2006
фонд в акции 9.9342    9.9342    -1.34% 1.97% 0.03% -0.49% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6336    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5089  0.5064  0.5039    -3.33% 7.57% -0.50% -23.57% 19.11.2007
балансиран 0.7352  0.7326  0.7300    -1.52% 3.68% 1.08% -11.56% 19.11.2007
ниско рисков 0.9854  0.9839  0.9824    2.18% 1.63% 5.95% -0.64% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2419  1.2400  1.2381   2.53% 0.42% 6.92% 5.24% 16.03.2006
консервативен 1.2689  1.2651  1.2613   3.53% 1.13% 8.25% 5.74% 16.03.2006
балансиран 0.8609  0.8575  0.8541   -0.98% 4.85% 1.42% -3.58% 16.03.2006
фонд в акции 0.6419  0.6387  0.6355   -4.87% 9.18% -1.13% -10.09% 16.03.2006
балансиран 0.7417  0.7387  0.7357   -2.83% 6.15% -2.64% -12.32% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 
 1.0158  1.0158  1.0158   N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1667    1.1667   1.83% 0.22% 4.11% 3.66% 15.11.2005
балансиран 1.0110   до 90 дни  над 90 дни  -0.32% 3.88% 5.12% 0.02% 12.09.2005
    0.9959  1.0060      

балансиран 7.2434    7.2434   -11.82% 12.43% -1.15% -7.29% 01.03.2006
фонд в акции 6.2380    6.2380   -11.02% 15.21% 0.58% -10.49% 01.03.2006
фонд в акции 2.7714    2.7714   -1.18% 14.93% 1.98% -33.36% 05.04.2007
консервативен 10.4039    10.4039   -0.24% 1.67% 1.53% 2.73% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7475 0.7439 0.7420 0.7365                                0.7365                             0.7402  0.7218 1.50% 12.79% 2.56% -7.30% 22.05.2006
фонд в акции 0.4123 0.4103 0.7420 0.4062                                0.4062                            0.4082  0.3981 -1.17% 17.82% 15.83% -25.31% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 100.7437  99.5061  98.7635    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 317.8048    317.3281    1.84% 0.22% 4.71% 7.27% 17.11.2003
ниско рисков 12.9887    12.9238    0.14% 2.87% 5.72% 6.08% 27.12.2005
балансиран 11.7122    11.5951    -2.65% 5.82% 5.26% 3.63% 27.12.2005
фонд в акции 7.9458    7.8663    -7.85% 11.66% 2.97% -4.79% 07.09.2005
балансиран 20.1476    20.1476    -0.65% 3.72% 5.45% 0.28% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4217    6.3896    -5.11% 9.78% 4.01% -13.71% 01.06.2007
балансиран 7.7940    7.7550    -4.28% 9.82% 5.81% -7.96% 01.06.2007
консервативен 11.2075    11.1796    3.07% 3.23% 8.83% 4.14% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1584    1.1353    -5.31% 6.41% -2.62% 4.05% 18.09.2006
балансиран 1.0203    1.0101    -3.14% 3.69% 0.11% 1.02% 10.06.2008

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,35108
Бразилски реал BRL 10 8,70031
Канадски долар CAD 1 1,52359
Швейцарски франк CHF 1 1,39274
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33471
Чешка крона CZK 100 7,60225
Датска крона DKK 10 2,62859
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,27939
Хонконгски долар HKD 10 2,04318
Хърватска куна HRK 10 2,69287
Унгарски форинт HUF 1000 6,99760
Индонезийска рупия IDR 10000 1,73404
Исландска крона ISK 100 3,43864
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,73867
Литовски литаc LTL 1000 1,36794
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76481
Малайзийски рингит MYR 10 1,24143
Норвежка крона NOK 10 4,90085
Новозеландски долар NZD 10 2,50683
Филипинско песо PHP 10 1,07991
Полска злота PLN 100 3,48310
Нова румънска лея RON 10 4,79018
Руска рубла RUB 10 4,66062
Шведска крона SEK 100 5,17689
Сингапурски долар SGD 10 2,03573
Словашка крона SKK 10 1,14129
Тайландски бат THB 100 4,92652
Нова турска лира TRY 10 1,00723
Щатски долар USD 1 1,59399
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,04382

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.06.2010.

▶ Kурсове на чуждестранни 
валути

N/A 13.1640 11.9289 8.0928
318.9171 N/A 11.8879 8.0650
320.5061 13.0536 N/A 8.0253
320.5061 13.0536 11.8293 N/A

Piraeus	Funds Цени за дата 1.06.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 6,8012 6,5531

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0,6014 0,5795

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2,5590 2,5086

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕЖ”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 9,2326 8,8741

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 10,0678 9,7724

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10,3985 10,1936

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	2.06.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0110	лв. 0.9959	лв.	 1.0060	лв.	 -	0,32	% 5,12	%

Сентинел	-	Рапид 1,1667	лв. 1,1667	лв. 1,83	% 4,11	%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	1	юни	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

В изпълнение на изискванията на чл.22, ал.2 от Наредба 9 на Коми-
сията за финансов надзор от 19.11.2003г., ПОК “ДОВЕРИЕ” пуб-
ликува стойността на един дял валидна за последния работен ден 
на месец май 2010 г., както следва:

УПФ               1.23929
ППФ               1.22072
ДПФ               1.21531

Повече информация на: тел. 0 900 32 100 
(0.18 лв./мин. без ДДС за цялата страна), 

интернет адрес www.poc-doverie.bg и офисите на Компанията 
в цялата страна.

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 2.06.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните 
курсове на ЕЦБ за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и 
счетоводната отчетност.

Стойности на дяловете на фондовете за допъл-
нително пенсионно осигуряване, управлявани 
от пОД „Топлина” аД 31.5.2010 г.

Фонд Стойност	на	
1	дял

Универсален пенсионен фонд „Топлина” 1.05209 лв.

Професионален пенсионен фонд „Топлина” 1.05942 лв.

Доброволен пенсионен фонд „Топлина” 0.97118 лв.

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,33586 -0,00421
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,52228 -0,00978
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,38241 0,00341
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,34377 -0,01206
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,58691 -0,04470
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62870 -0,00035
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,34667 0,00352
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,74068 -0,02690
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,76939 0,01531
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,67086 -0,00056
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,13840 -0,00460
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,04439 0,01052
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,01249 -0,00152
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,60078 -0,00829
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1951,36000 -16,97000
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Благород-
ният 
метал се 

нареди сред  
най-губещите 
на пазара, като 
елиминира 0.26 
USD от стойността 
си основно заради  
все по-слабото 
евро

Петролът 
отбеляза 
повишение 

в цената си и по вре-
ме на вчерашната 
сесия в Лондон дос-
тигна 73.14 USD/б. 
Основната причина 
за това беше еврото, 
което загуби нови 
0.2%

По време 
на борсова-
та сесия в 

сряда измерителят 
добави 54 пункта 
към стойността си. 
Продължаващият 
спад на еврото 
беше сред основ-
ните причини за 
ръста на фондовите 
пазари

индекс на деня

0.54
▶ процента се повиши 
американският индекс 
Dow Jones и достигна  
10 077.76 пункта

Стока на деня

1.4
▶ процента загуби сре-
брото по време на вче-
рашната борсова сесия 
и достигна  
18.18 USD/тр.у.

Борсите в Европа се сринаха след 
лоши новини за нефтените компании
Европейските фондови 
пазари отчетоха масово 
поевтиняване, като най-
губещи бяха енергийни-
те компании. Решението 
на американското пра-
восъдно министерство 
да започне разследване 
около виновните за пе-
тролния разлив в Мекси-
канския залив беше една 
от основните причини за 
масовото поевтиняване 
на петролните акции.

BP Lpс., втората по 
големина петролна ком-
пания в Европа, загуби 
нови 1.8% от стойността 
на акциите си, след като 
във вторник загубите 
на компанията отчетоха 
рекорден дневен спад от 
над 13%. След втората 
поредна губеща сесия 
за седмицата акциите 
се върнаха на нивата си 
отпреди 15 месеца. От 
началото на екологич-
ната криза обезценката 
на компанията стигна 
35%, а на последна-
та сесия акциите й се 

търгуваха за 4.219 GBP. 
Основните опасения в 
момента са свързани с 
огромната глоба, която 
компанията ще понесе 
заради инцидента. Това 
несъмнено ще се отрази 
и върху много индус-
трии, а строгите регула-
ции и норми, които се 

очаква да бъдат приети, 
ще увеличат неколко-
кратно стойността на 
извършваните дейности 
- проучване и добив на 
нефт и газ.

Други две компании, 
специализирани в 
проучването на нови 

нефтени находища 
- френската CGG Veritas 
и норвежката Petroleum 
GeoServices ASA, също 
бяха засегнати от теж-
ката ситуация в залива, 
като техните акции се 
понижиха с повече от 
3.9%.  От европейските 
индекси най-засегнати 

бяха френският CAC 40 
и испанският Ibex 35. 
Първият загуби 1.46% 
до 3452.45 пункта. 

На борсата в Испания 
понижението достигна 
2.20% до 9094.70 пунк-
та. Английският FTSE 
100, където е листната 

и BP Lpc., отчете спад 
в размер на 1.14% до 
5104.36 пункта. 

Германският DAX 
беше сред най-слабо 
засегнатите измерители, 
като при него пасивът 
беше едва 0.86%, сти-
гайки 5929.87 пункта.

Англий-
ският 

FTSE 100, където 
е листната BP 
Lpc., спадна с 
1.14% до 5104.36 
пункта

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Санкциите, които ще бъдат наложени на BP, уплашиха инвеститорите, които масово продаваха  
акциите си

Слаб интерес към медта

На борсата 
в Лондон 

фючърсите на медта 
за юли се търгуваха 
с понижение от 
2.53% до 6566 USD/т

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Слабото производство на трите континента бе 
причината за слабото представяне на медта
 Снимки BloomBerg

Цената на медта се 
понижи за трета поредна 
сесия, като по този начин 
се върна на нивото си 
отпреди две седмици. 
Данните за индустри-
алното производство в 
Китай, САЩ и Европа, 
бяха основната причина 
за това.

Изнесената от 
Bloomberg информация 
показва, че производ-
ството в Китай през май 
се е увеличило по-малко 
от предварителните очак-
вания. Ситуацията в Ев-
ропа е идентична, докато 
в САЩ дори се наблю-
дава понижение спрямо 
април. Според мнозина 
анализатори мерките, 

Политическата криза  
в Япония отслаби йената
Японската йена отслаб-
на значително спрямо ос-
таналите основни валути. 
Основната причина за това 
станаха опасенията от по-
литическа нестабилност в 
Япония, след като премие-
рът на страната Юкио Ха-
тояма подаде оставка само 
два месеца преди изборите 
в страната. Японската ва-
лута се котираше за 92.11 
USD/JPY, което е пониже-
ние с 1.29%. При двойката 
евро-йена понижението 
стигна 1.12% и йената се 
търгуваше за 112.47  
EUR/USD.

След тези действия на 
министърa има реална 
опасност втората по голе-
мина икономика в света 
да продължи да потъва. 
Това и непрестанните опи-
ти на Китай да “охлади” 
икономиката на страната 
и нестихващите дългови 
проблеми в Европа крият 
реална опасност от забавя-
не на възстановяването на 
света от кризата. Решение-
то на Иран да обърне 45 
млрд. EUR от резервите си 

Спрямо долара 
японската 

валута се котираше 
за 92.11 USD/JPY, 
което е понижение с 
1.29%

които взима китайското 
правителство за заба-
вяне на икономическия 
ръст, вече имат ефект и 
намаленото производство 
е част от него. За Европа 
резултатите дори може 
да се нарекат добри, взи-
майки предвид трудната 
финансова ситуация, в 
която се намира Старият 
континент в момента. 
Единствената изненада 
идва от САЩ, където 

през април производ-
ственият показател беше 
изключително висок.

На борсата в Лондон, 
фючърсите на медта 
за юли се търгуваха с 
понижение от 2.53% до 
6566 USD/т. При никела 
и цинка също се наблю-
даваше рязък спад, който 
беше съответно 2.66 и 
1.71% до 19 880 и 1791 
USD/т.

в долари веднага обезцени 
единната валута с 0.36%, 
сваляйки я до 1.2185 EUR/
USD. Според централната 
банка на страната това ще 
се извърши на три стъпки 
до края на годината, като 
първите 15 млрд. EUR ще 
бъдат продадени до 22 сеп-
тември. Също така се казва, 
че страната ще намали до 
минимум търговията с 
петрол в евро и тя ще се из-
вършва основно в долари. 
В момента 55% от иран-
ските валутни резерви са в 
евро, като намерението е те 
да паднат до 20%.

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg
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За допълнителна информация  и заявки:
тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ 
без ДДС

Срок за подаване на 
заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни 
промени, Покани за обществени поръчки, 

Търгови предложения
Изменения по наредби, Процедури по 

приватизация, Уведомления и други обяви  
от частната и държавната сфера

Корпоративни 
Съобщения и обяви 

на държавни инСтитуЦии

Корпоративни 
Съобщения и обяви 

на държавни инСтитуЦии

Стойности на дяловете на фондовете за допълнително 
пенсионно осигуряване, управлявани от ПенСиОннО 
ОСиГУРиТеЛнА КОМПАниЯ “дСК РОдинА” Ад, 
валидни за 31 Май  2010г.

Професионален Пенсионен Фонд: 1.19651 за един дял
Универсален Пенсионен Фонд: 1.24713 за един дял
доброволен Пенсионен Фонд:  1.21912 за един дял
дПФ по професионални схеми:       1.06285 за един дял

 Пенсионно осигурително дружество 
- Бъдеще Ад обявява стойност на един 
дял за последния ден на месец Май 2010 г.  
както следва:

 ППФ - 1.18125
УПФ - 1.22351
дПФ - 0.87771

На основание чл.22, ал.2 на Наредба № 9/19.11.2004 г., Съветът 
на директорите на  “ай ен джи пенсионноосигурително 
дружество” еад обявява стойностите за дяловете на 
пенсионните фондове, управлявани от дружеството, валидни 
за дата 31.05.2010 г., както следва: 

“ай ен джи универсален пенсионен фонд” 1.25356
“ай ен джи професионален пенсионен фонд” 1.25481
“ай ен джи доброволен пенсионен фонд” 1.23014

ПОАД „ЦКБ-СИЛА”, в изпълнение на чл. 22 ал.2 от 
Наредба 9 на КФН, обявява стойностите на един дял, 
валидни за последния работен ден на месец Май 2010г. 
на пенсионните фондове, управлявани от Дружеството, 
както следва:

ДПФ- 1.16726
УПФ- 1.33996
ППФ- 1.30482

София, ул. Стефан Караджа 2, тел. 02/981 17 74, 
клиентски център 0900 32 333 (0.22 лв./мин.-с ДДС)

www.ccb-sila.eu, e-mail:office@ccb-sila.com

На основание чл. 22, ал.2 от Наредба № 9/19.11.2003 на КФН,  
“пенСионнооСиГуритеЛен инСтитут” ад обявява стойностите 
на един дял, валидни за последния работен ден на месец МАЙ на 2010 г.  
на пенсинонните фондове, управлявани от Дружеството, както 
следва:

за ппФ “пенсионноосигурителен институт” - 1.07962 лв.
за упФ “пенсионноосигурителен институт” - 1.10580 лв.
за дпФ “пенсионноосигурителен институт” - 1.06919 лв.

София, бул. Цар борис ІІІ № 41, тел. 80 55 308, факс 80 55 308
е-mail: head@pensionins.com; web site: pensionins.com

На основание чл.22, ал. 2 от “Наредба № 9/19.11.2003г. за 
начина и реда за оценка на активите и пасивите на фондо-
вете за ДПО и на ПОД, на стойността на нетните активи на 
фонда, за изчисляване и обявяване на стойността на един дял 
и за изискванията към воденето на индивидуалните парти-
ди”, Ръководството на Пенсионноосигурително дружество 
“АЛИАНЦ БЪЛГАРИЯ” АД  съобщава, че стойността на 
1 дял, валидна за 31.05.2010 г. е както следва:

за ДПФ “Алианц България” -    1.14002 лв.
за ЗППФ “Алианц България” – 1.12180 лв.
за ЗУПФ “Алианц България” – 1.15089 лв.

На основание чл. 22, ал. 2  от Наредба № 
9 /19.11.2003г. ПенСиОннООСиГУРиТеЛнА 
КОМПАниЯ “Съгласие” Ад  уведомява 
осигурените лица, че стойността на един дял 
в управляваните от Компанията пенсионни 
фондове, валидна за 31.05.2010.г., е както 
следва:

За дПФ “Съгласие” – 1.16400 лв.
За ППФ “Съгласие” – 1.23527 лв.
За УПФ “Съгласие” – 1.26555 лв.

п о К а н а 
за свикване на редовно общо събрание на акционерите на 

“Цба аСет МениджМънт” ад 

Управителният съвет на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД, Велико Търново, на основание 
чл. 223 ТЗ свиква редовно общо събрание на акционерите на дружеството на 15.07.2010 г. 
в 10 ч. в сградата на Интерхотел Велико Търново, Конферентна зала, гр. Велико Търново, 
ул. „Ал. Пенчев” № 2, при следния дневен ред: 

1. Приемане на годишния доклад на Управителния съвет за дейността на друже-
ството през 2009 г.; Проект за решение: ОС на акционерите приема годишния доклад на 
Управителния съвет за дейността на дружеството през 2009 г.; 

2. Приемане на годишния консолидиран доклад на Управителния съвет за дейността 
на дружеството през 2009 г.; Проект за решение: ОС на акционерите приема годишния 
консолидиран доклад на Управителния съвет за дейността на дружеството през 2009. 

3. Приемане на одитирания годишен финансов отчет на дружеството за 2009 г. и 
одиторския доклад; Проект за решение: ОС на акционерите приема одитирания годишен 
финансов отчет на дружеството за 2009 г. и одиторския доклад; 

4. Приемане на одитирания консолидиран годишен финансов отчет на дружеството 
за 2009 г. и одиторския доклад; Проект за решение: ОС на акционерите приема одитирания 
консолидиран годишен финансов отчет на дружеството за 2009 г. и одиторския доклад;

5. Избор на регистриран одитор за 2010г. по предложение на одитния комитет на 
дружеството. Проект за решение: ОС по предложение на одитния комитет, избира за 
регистриран одитор за одитиране на годишния финансов отчет за 2010г. – Специализирано 
одиторско предприятие –”Свраков и Милев” ООД;

6. Приемане на решение за освобождаване от отговорност членовете на управител-
ния съвет за дейността им през 2009 г.; Проект за решение: ОС на акционерите освобожда-
ва от отговорност членовете на управителния съвет за дейността им през 2009 г.; 

7. Приемане на решение за освобождаване от отговорност членовете на надзорния 
съвет за дейността им през 2009 г.; Проект за решение: ОС на акционерите освобождава 
от отговорност членовете на надзорния съвет за дейността им през 2009 г.; 

8. Приемане на решение за разпределение на печалбата на дружеството, реализирана 
през 2009 г.; Проект за решение: ОС на акционерите приема решение за разпределение на 
печалбата, реализирана от дружеството за 2009 г., като целият размер на печалбата да 
бъде отнесен във фонд “Резервен” и да не бъде разпределян дивидент на акционерите; 

9. Приемане на годишния доклад за дейността на директора за връзки с инвестито-
рите на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД през 2009 г.; Проект за решение: ОС на акционерите 
приема Доклада за дейността на директора за връзки с инвеститорите на “ЦБА АСЕТ 
МЕНИДЖМЪНТ” АД през 2009 г. 

10. Приемане на годишният доклад за дейността на одитния комитет за 2009г. 
Проект за решение: ОС приема годишният доклад за дейността на одитния комитет 
за 2009г.

11. Определяне на възнаграждението на членовете на управителния съвет на друже-
ството. Проект за решение: ОС приема направеното на събранието предложение за опре-
деляне на възнаграждението на членовете на управителния съвет на дружеството.

На основание чл.115, ал.2 от ЗППЦК информираме, че “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД  е с 
капитал в размер на 20 200 000 лева, разпределен на 20 200 000 обикновени безналични акции 
с номинална стойност 1 лв., всяка една с право на един глас в Общото събрание на Друже-
ството, право на дивидент и на ликвидационен дял, съразмерни с номиналната стойност 
на акцията. Общият брой на акциите и правата на глас в общото събрание към 25.05.2010 
г.– датата на решението на УС за свикване на Общото събрание е  20 200 000 броя.

Акционери, които повече от три месеца притежават заедно или поотделно най-
малко 5 на сто от капитала на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД, могат по реда на чл.223а от 
ТЗ да включват и други въпроси в дневния ред на общото събрание и да правят предложения 
за решения по вече включени в дневния ред въпроси. Крайният срок за представяне за обя-
вяване в Търговския регистър на въпросите за включване в дневния ред и предложенията 
за решения е не по-късно от 15 дни преди откриване на общото събрание. С обявяването в 
Търговския регистър въпросите се смятат включени в предложения дневен ред. Най-късно 
на следващия работен ден след обявяването акционерите представят списъка от въпроси, 
предложенията за решения и писмените материали в седалището и адреса на управление 
на дружеството, както и на Комисията за финансов надзор.  

По време на общото събрание, акционерите на дружеството или техни пълномощ-

ници имат право да поставят въпроси по всички точки от дневния ред, както и въпроси 
относно икономическото и финансово състояние и търговската дейност на дружеството, 
независимо дали последните са свързани с дневния ред. 

Поканват се всички акционери или техни упълномощени представители да 
присъстват на събранието. Регистрацията на акционерите и техните представители 
ще се извърши от 9,30 ч. в деня на събранието съгласно Книгата на акционерите, 
издадена от Централния депозитар 14 дни преди датата на събранието. Правото на 
глас в общото събрание може да се упражнява само от лицата, вписани в регистрите 
на Централния депозитар като акционери 14 дни преди датата на общото събрание. 
Датата по предходното изречение за редовно участие в заседанието на Общото събрание 
на акционерите на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД е 01. 07. 2010 г.  Само лицата , вписани 
като акционери на дружеството до тази дата имат право да участват и гласуват на 
общото събрание.

За регистрация и участие в ОСА физическите лица - акционери представят документ 
за самоличност. Юридическите лица - акционери представят оригинал на актуално 
удостоверение за търговска регистрация, както и документ за самоличност на законния 
представител.

Правила за гласуване чрез пълномощник: В случай на представителство на акционер 
в общото събрание на основание Правилата на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД за гласуване 
чрез пълномощник на ОСА, приети от УС е необходимо представянето и на изрично 
нотариално заверено пълномощно за конкретното общо събрание със съдържанието 
по чл. 116, ал. 1 ЗППЦК. В случаите, когато юридическото лице не се представлява от 
законния си представител, пълномощникът представя документ за самоличност, оригинал 
на актуално удостоверение за търговска регистрация на съответното дружество 
- акционер и изрично нотариално заверено пълномощно за конкретното общо събрание 
със съдържанието по чл. 116, ал. 1 ЗППЦК.

В случай на представителство на акционер на дружеството от юридическо лице 
-пълномощник се представя освен документ за самоличност на представляващия 
дружеството – пълномощник, оригинал на актуално удостоверение за търговска 
регистрация на съответното дружество - пълномощник и изрично нотариално заверено 
пълномощно за конкретното общо събрание със съдържанието по чл. 116, ал. 1 ЗППЦК.

На основание чл. 116, ал. 4 от ЗППЦК преопълномощаването с правата предоставени 
на пълномощника съгласно даденото му пълномощно е нищожно, както и пълномощното 
дадено в нарушение на разпоредбата на чл. 116, ал. 1 от ЗППЦК.

Удостоверението за търговска регистрация, както и пълномощното за предста-
вителство в Общото събрание на акционерите, издадени на чужд език трябва да бъдат 
съпроводени с легализиран превод на български език, в съответствие с изискванията на 
действащото законодателство. При несъответствие между текстовете за верни се 
приемат данните в превода на български език.

УС на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД представя образец на писмено пълномощно на 
хартиен и електронен носител, заедно с материалите за общото събрание. Образецът 
на пълномощно е на разположение и на електронната страница на дружеството www.
cbaamg.com. При поискване, образец на писмено пълномощно се представя и след свикване 
на редовното заседание на общото събрание на акционерите.

“ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД ще получава и приема за валидни уведомления и пъл-
номощни по електронен път на следната електронна поща office@cbaamg.com, като 
електроннните съобщения следва да са подписани с универсален електронен подпис (УЕП) 
от упълномощителя и към тях да е приложен електронен документ (електронен образ) 
на пълномощното, който също да е подписан с универсален електронен подпис (УЕП) от 
упълномощителя.

Гласуването чрез кореспонденция и електронни средства не е допустимо съгласно 
действащия устав на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД.

Лицата, които представляват акционер или акционери с повече от 5% от гласовете 
в общото събрание, трябва да уведомят за това дружеството поне два работни дни преди 
деня на събранието. Уведомлението се изпраща до изпълнителния директор на дружество-
то на адреса на “ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” АД:  гр.Велико Търново, ул. “Магистрална “ № 17 
или на  електронната поща на дружеството: office@cbaamg.com.

Писмените материали по дневния ред с проекторешенията са на разположение 
на акционерите в офиса за работа с акционерите на дружеството: гр.Велико Търново,  
ул. “Магистрална “ № 17, всеки работен ден от 09.00 до 12.00 ч. Поканата заедно с мате-
риалите по точките от дневния ред на събранието са публикувани на интернет страни-
цата на дружеството – www.cbaamg.com, за времето от обявяването на поканата в 
Търговския регистър до приключването на общото събрание.

При липса на кворум на основание чл.227, ал.3 от ТЗ събранието ще се проведе 
независимо от представения капитал на 30.07.2010 г. от 10.00 ч. на същото място и при 
същия дневен ред. В дневния ред на новото заседание не могат да се включват точки по 
реда на чл.223а от ТЗ.

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

Инвестициите в Европа са намалели с 11%
Компаниите  
залагат на  
утвърдените западни 
икономики за проек-
тите си

Въпреки сериозната реце-
сия инвестиционните про-
екти в Европа като цяло са 
намалели с едва 11% през 
2009 г. и броят им е дос-
тигнал 3303. Това показва 
проучване на Ernst&Young. 
Резултатите обаче се раз-
личават значително между 
отделните държави.

Малки и големи
Както европейските, така и 
външните инвеститори се 
съсредоточиха върху утвър-
дените големи пазари, по-
сочва авторът на проучва-
нето Марк Лермит. В Цен-
трална и Източна Европа 
като цяло, включително и 
в по-малките страни член-
ки от Западна Европа, се 
забелязва съществен спад 
спрямо прогнозите. Това 
показва, че инвеститорите 
залагат на сигурността на 
големите икономики като 
Англия, Франция и Герма-

ния, смята Лермит.
Големите европейски ико-

номики се справят сравни-
телно добре в привличането 
на инвестиции през 2009 г. 
Спрямо прогнозните числа 
Англия отчита спад от едва 
1%, а Франция, Италия и 
Германия са нагоре съот-
ветно с 1, 4 и 7%. За раз-
лика от съседите си Русия, 
Украйна и Турция също са 
привлекли повече проекти 
миналата година.

Испания и Ирландия, кои-
то години наред бяха магнит 
за външните инвеститори, 

отчитат рязък спад през 
2009 г. Влиянието на криза-
та се усеща и в страни като 
Полша, Унгария, Румъния и 
Чехия, където инвестициите 
са намалели с общо 40%.

Очаквания
Инвестиционната среда 
вече показва признаци на 
подобрение, смята Лермит. 
През последното тримесе-
чие на 2009 г. се наблюдава 
ръст на обявените инвес-
тиционни проекти, като за 
тази година се очаква да има 
малък ръст.

инвестициите в Германия през 2009 г. са надминали 
прогнозите със 7%                  СНиМКа BloomBerg

▶



Първо издание 
на „Дни  
на кариерата”   
И днес продължават първи-
те „Дни на кариерата” във 
Факултета по математика и 
информатика към СУ „Св. 
Кл. Охридски”. Във фору-
ма участват 36 български 
и международни фирми 
от цялата страна. „Дни на 
кариерата” са специално 

организирани срещи на 
бизнеса със студенти с цел 
намиране на работа или 
стаж. Мотото на събитие-
то е: „Знам и искам да го 
докажа” и се осъществява 
с подкрепата на „М-Тел”. 
Подробна информация за 
фирмите и обявените от тях 
позиции може да открие-
те на www.jobtiger.bg/ или 
на (http://dni.career.fmi.uni-
sofia.bg). 

„Когато настъпи криза в 
държавата, се оказва, че 
малко след това инстинк-
тивно стягам куфари за 
чужбина. След промяната 
през 1989 г. заминах за Ав-
стрия. Работих като хирург 
там и видях, че не е много 
по-различно, вярвах, че и 
при нас нещата ще започнат 
да се случват, затова се вър-
нах”, разказва сърдечният 
хирург д-р Пламен Митев, 
който е управител на ме-
дицински център „Детско 
здраве” в столицата.

 В професионален план 
той трупа опит, като специ-
ализира сърдечна хирургия. 
Докато идва  хиперинфла-
цията през 1996-1997 г. и 
на следващата година за-
минава за Англия. В дет-
ската болница в Лондон 
на Great Ormond Street д-р 
Митев видял модела - дет-
ска болница, в която под 
един покрив са събрани 
всички медицински спе-
циалисти. Философията на 
този тип лечение е да не се 
„футболизира” пациентът, 
а диагностика и лечение да 
са събрани на едно място, 
без родители и малчугани 
да обикалят из различни 
лечебни заведения.

Предисторията
Медицински център „Дет-
ско здраве” е създаден през 

2000 г. с идеята за специ-
ализирано детско здравно 
заведение от д-р Митев, 
който е сърдечен хирург от 
1987 г. Родом от Пазарджик, 
той работи по разпределе-
ние в болницата в Пана-
гюрище 3 години, после 
работи и учи при проф. 
Александър Чирков: „Той 
създаде школа, много съм 
му благодарен”, отбелязва 
д-р Митев.

Първата стъпка в детския 
център била да се направят 
базисните инвестиции - в 
лекарски кабинети и модер-
на апаратура, след което 
поканил и подбрал добри 
специалисти. Под един по-
крив. Центърът днес работи 
със здравната каса и с пове-
чето здравноосигурителни 
фондове, в него преглеждат 
по график над 35 лекари. 
Ако малкият пациент стра-
да от различни болести, той 
посещава нужните лекари, 
докато се направи пълен 
анализ на състоянието му 
и се определи комплекс-
ното лечение, обяснява д-р 
Митев, който има и магис-
тратура по здравен менидж-
мънт от УНСС.     

 „Пак сме в криза, ще зами-
навате ли?”, питам го. „Ако 
продължат да не плащат, 
трябва да мислим за други 
възможности”, отговаря ла-
конично той. 
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София

Акценти
Инвестиции в 
новата болница

В здравеопазването 
инвестициите в цифри 
невинаги са най-важните, 
казва д-р Пламен Митев. 

▶

Защото и 500 хил. EUR 
не може да спечелят дове-
рието на един болен. Там 
името на лекаря е водещо 
за разлика от марката ске-
нер или ехограф.  

Болният не пита „с 
какъв скалпел ще ме опе-
рирате”. Но задължител-

▶

▶

но задава въпроса „КОЙ 
ще ме оперира”. Разбира 
се, добре пресметнатата 
инвестиция е задължи-
телно условие за качест-
веното лечение, разсъж-
дава д-р Митев.

Пациентът не търси 
„сатенени чаршафи”, а 
▶

компетентно лечение и 
качествени лекарства и 
консумативи, които би 
получил, докато „лежи” в 
болницата. В този смисъл 
инвестицията в новата 
болница е огромно предиз-
викателство за създате-
лите й.

Как се прави 
медицина у нас
Медицината е дългосрочна 
инвестиция, другояче не би 
могло и да бъде. Загубихме 
време и пари за акредитация 
за 5 години, която сега не е 
приложима - попълнихме 
близо 500 стр. документация 
и дадохме 2000 лв. за нещо, 
което няма стойност днес, 
затова трябват ясни правила, 
посочва д-р Митев.

В медицината един излеку-
ван и доволен болен  споделя 
с 10 други. „Ако си сгре-
шил, трябва да се поучиш от 
грешките си, нещо повече: 
дори да потърсиш пациента, 
да му оставиш възможност 
да ти се обади отново, за-
щото нещата никога не са 
еднозначни. Ако докторът не 
определи от раз диагнозата, 
пациентът тръгва при друг 
специалист. По-добре върни 
се при твоя лекар, той вече 
се е запознал с твоя случай, 
нека продължи да го разчо-
пля, да те прегледа отново, 
това е правилният подход, 
смята сърдечният хирург. 
Освен това т.нар. вторичен 
преглед се полага по линия 
на здравната каса.

„Когато лечението е за-
вършило успешно, пак е  
добре пациентът да се обади 
на лекуващия си лекар - не 
толкова, за да благодари, а 
да може специалистът да 

това 2-3 пъти в годината 
идват водещи специалисти 
- проф. Мартин Елиотт и 
проф. Гер Беннинк, които 
ни помагат заедно да пра-
вим най-тежките случаи. 
Така лекуваме пациента 
по-евтино и ние, лекарите, 
се учим, без да се харчат 
пари за командировки. 

Някои пациенти искат 
второ мнение при специа-
лист от чужбина, осигуря-
ваме им го, като изпраща-
ме по мейл изследвания, 
епикризи.

Планове
Всички средства, които се 
получават от работата на 
МЦ „Детско здраве”, се 

реинвестират. Д-р Митев 
заедно със съдружници и 
съмишленици реализират 
проекта за изграждането на 
нова детска болница. „Има 
необходимост от подобна 
инвестиция, това ще е пър-
вата нова педиатрична бол-
ница, построена от 1990 г. 
насам”, коментира той. Въ-
просът не е в количеството 
болници, а в качеството на  
предлаганите услуги, както 
и да има кой да работи в тях 
- проблемът с лекарите и ме-
дицинските кадри ще става  
все по-остър, въпросът със 
специализациите трябва да 
се отпуши, категоричен е 
сърдечният хирург.

светлана Желева

Медицина 
по английски 
модел
Д-р Пламен Митев, управител 
на медицински център „Детско 
здраве”, събра над 35 детски 
специалисти под един покрив

проследи случая и да знае 
кое е помогнало.

Лечение в чужбина
Сърдечната хирургия не 
изпраща пациенти в чуж-
бина - това е правилото, 
защото всички можем да 
ги лекуваме тук. Освен 

биография на 
съвременния 
лобизъм   
Издателство „Дамян Яков” 
пусна на пазара новата си 
книга „Лобизмът”. Автор 
на книгата е Ивка Цако-
ва, която е преподавател в 
катедра „Политология” на 
УНСС и лектор в НБУ по 
дисциплината „Лобизъм”. 
Думата „лоби” се появява 

през XVI в., за да обозначи 
според едни автори пло-
щадка за разходка на мона-
сите в манастир. Според 
други - полутъмни галерии 
в католическите манасти-
ри. През XVII в. думата се 
свързва с коридорите в бри-
танския парламент, къде-
то депутатите се срещат с 
лица, които нямат право да 
присъстват на парламентар-
ните заседания. 

Прочетете

 Всички средства, които се получават от работата на МЦ „Детско здраве”, се 
реинвестират, казва сърдечният хирург д-р Пламен Митев
▶

СНиМКа аВТОРъТ
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Динко Геров е лицензиран 
брокер на ценни книжа, но 
в Добринище той е по-из-
вестен като “човекът, кой-
то ще строи финландски 
къщички”. Всъщност до 
момента проектът му за 
вилно селище бе готов само 
на хартия. От тази седмица 
обаче той вече започва да 
се превръща в нещо по-
вече от идея. Преди дни 
Геров подписа договор за 
финансиране на проекта 
си по Програмата за раз-
витие на селските райони  
(ПРСР). Той и неговите два-
ма съдружници ще получат 
субсидия от 386 хил. лв., ко-
ето е около 70% от общата 
стойност на проекта - 552 
хил. лв. С обещаната немал-
ка субсидия реалната рабо-
та вече може да започне и 
още до края на годината в 
Добринище ще се появят 
4 финландски къщички, 
всяка със собствен двор, 
две спални и сауна. 

Защо точно това и 
защо точно там
“През 2005 г. купихме пар-
цела. Първо бяхме напра-
вили проект за хотел, но по 
офертите на строителните 
фирми инвестицията в него 
излизаше около 1 млн. лв. 
Това не е малка сума и бе 
повече от възможностите 
ни. Трябваше да вземем 
сравнително голям кре-
дит и преценихме, че е 
по-добре да се откажем и 

Брокер на ценни книжа ще 
строи финландски къщички

изчакването бе фатално, не 
сме загубили нищо освен 
време и да се надяваме, че 
всяко зло е за добро”, казва 
философски Геров.

Сега обаче, след като ин-
вестицията вече има зелена 
светлина, не всичко е розо-
во. “Ако искаме да получим 
50% авансови плащания, 
ще трябва да предоставим 
банкова гаранция за 110% 
от сумата, което опреде-
лено е спънка. Не искаме 
да смесваме рисковете и 
да ипотекираме собствено 
имущество или собстве-
ност на другите фирми, ко-
ито притежаваме”, обяснява 
предприемачът. 

Затова и стартовата ин-
вестиция все пак ще бъде 
със собствени средства и 
банкови заеми. “Не съм 
голям оптимист, че след 
като вече имаме договор за 
евросубсидия, ще получим 
и по-лесно кредит - споделя 
Геров. - В момента банките 
гледат на държавата като на 
лош длъжник, докато преди 
година ситуацията беше 
точно обратната - едва ли 
не веднага се предоставяше 
кредит, ако се види, че взе-
маш пари от държавата.”

Той се надява, че всичко 
ще приключи успешно и че 
до 3-4 години финансовите 
потоци вече ще са положи-
телни. Прогнозите са ин-
вестицията да се възвърне 
в срок от 6-7 години.

един за всички, 
всички за проекта
Зад проекта всъщност сто-
ят трима съдружници. “И 
тримата сме икономисти и 
с малко експертна помощ 
успяхме сами да разрабо-
тим проектопредложение-
то. Не срещнахме някакви 
пречки при сглобяването на 
документацията”, споделя 
опита си Геров. Неговите 
партньори са Георги Грън-
чаров, който има опит в об-
ластта на проекти, свързани 
с евросубсидии, и Блага 
Воденичарова, която пък 
е работила в сферата на 
образованието.

“И тримата ще продъл-
жим да се занимаваме пара-

да се преориентираме”, 
разказва Геров. Идеята за 
финландски къщички им 
харесва, защото е нещо но-
во за българския пазар, а и 
хората, които биха искали 
да са близо до природата, 
не са малко. “Разчитаме 
предимно на български ту-
ристи, но не бихме върнали 
и чужденци”, казва Геров.  

А защо точно в Добрини-
ще? “Преценихме, че това е 
най-доброто място в района. 
Може да звучи малко субек-
тивно, но в Банско напри-
мер нещата се “изпуснаха”. 
Там строителството е много 
интензивно и районът става 
все по-малко атрактивен 
за туристите. Освен това 
в Банско парцелите бяха 
прекалено скъпи преди 5 
години”, разказва Геров.

пари за туризъм
Къщичките, които иска да 
направи Геров, може да се 
изградят за около 3-4 ме-
сеца. Въпреки това обаче 
досега проектът не е стар-
тиран, тъй като предприе-
мачите са искали първо да 
получат информация дали 
могат да разчитат на външ-
но финансиране. “Подадо-
хме си документите през 
април миналата година и 
едва след една година се 
свързаха с нас, макар че, 
ако се спазваха сроковете, 
това трябваше да се случи 
3 месеца след като канди-
датствахме. Не смятам, че 

Проектът в Добринище е за 552 хил. лв. и очакванията 
са инвестицията да се възвърне до 6-7 години

лелно с другите ни основни 
занимания към момента. 
Туристическият ни бизнес 
е все още доста млад”, казва 
Геров.

Другият бизнес
Освен че е инвеститор в 
ценни книжа и търгува на 
фондовата борса, Геров 
управлява и компанията 
BG In, която се занимава 
с инсталация на слънчеви 
колектори и системи за то-

пла вода. За състоянието 
на борсата той лаконично 
казва, че засега не може да 
се очаква “нищо добро”, 
но все пак хората може би 
са прекалено наплашени. 
За колекторите - в момента 
може да се видят много 
малко слънчеви колектори 
по покривите, а те са добра 
инвестиция, защото водят 
до икономии, а и освен това 
подобни инсталации са еко-
логични. На практика по-

тенциални клиенти са как-
то отделните домакинства, 
така и абсолютно всички 
хотели и ресторанти, обяс-
нява Геров. По думите му 
едно домакинство трябва 
да задели около 3 хил. лв. 
за закупуване и инстали-
ране на слънчев колектор. 
С такава соларна система 
може да се посрещне около 
70% от годишната нужда от 
топла вода, допълва той.

Дарина Черкезова

Първите 36 договора 
за създаване 
и развитие на 
микропредприятия 
вече са подписани

Общо 11 млн. лв. ще бъдат 
отпуснати от Програмата 
за развитие на селските 
райони (ПРСР) за реа-
лизирането на първите 
36 одобрени проекта по 

Мярка 312, свързана със 
създаването и развитието 
на микропредприятия. До-
говорите за предоставяне 
на финансовата помощ 
бяха подписани във втор-
ник. 

До края на юни от Минис-
терството на земеделието и 
храните (МЗХ) обещават 
да приключат с оценката 
на останалите проекти по 
Мярка 312, а новият при-

ем на проектопредложения 
стартира от 14 юни.

За какво 
се дават
Преобладаващата част от 
първите одобрени проекти 
са свързани с развитие на 
селски туризъм - 27. Те ще 
получат субсидии от около 
8 млн. лв. Седем от проек-
тите са свързани изцяло с 
инвестиции в изграждането 

на фотоволтаични инстала-
ции до 1 MW. Размерът на 
исканата субсидия за тях е 
около 2.5 млн. лв. За подоб-
ни проекти по Мярка 312 
има голям интерес, комен-
тират от МЗХ. Останалите 
два проекта са свързани с 
изграждането на нови це-
хове за дървен материал и 
метални изделия, като по 
тях са договорени 477.4 
хил. лв.

особености 
на субсидирането
Мярка 312 е една от най-ат-
рактивните и разнообразни 
за инвестиции по ПРСР, 
тъй като по нея се финанси-
рат дейности от закупуване 
на сухопътен транспорт, 
водолазно оборудване, през 
центрове за рехабилита-
ция до цехове и възобновя-
еми енергийни източници 
(ВЕИ). С инвестиции за 

разнообразяване на земе-
делските дейности може да 
се кандидатства и по Мярка 
311 “Разнообразяване към 
неземеделски дейности”, 
но по нея бенефициенти са 
само земеделските произ-
водители. От тази година 
по двете мерки 311 и 312 
размерът на безвъзмездната 
финансова помощ се увели-
чава до 80% от стойността 
на инвестицията.

До края на годината подобни къщички ще има и в 
Добринище 
▶

Чакахме да получим одобрение за евросубсидии една година, но не смятам, че из-
чакването бе фатално, не сме загубили нищо освен време и да се надяваме, че всяко 
зло е за добро, казва Динко Геров   Снимка Емилия коСтадинова

▶

27 европроекта за селски туризъм получават 8 млн. лв. евросубсидии
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Обществените поръчки спъват 
усвояването на европарите
Около 22% от 
средствата по ОПАК 
вече са изплатени, по 
ОПТП - 5.8%

Провеждането на общест-
вените поръчки е основ-
ният препъникамък пред 
забавянето на темповете в 
усвояването на европари-
те. Това показват доклади 
на Министерството на фи-
нансите (МФ) във връзка 
с изпълнението на опера-
тивните програми “Техни-
ческа помощ” (ОПТП) и 
“Административен капаци-
тет” (ОПАК). При първата е 
установено, че заради липса 
на капацитет и закъснения в 
организираните процедури 
срокът на изпълнение на 
проекта често се удължа-
ва. Бенефициентите не по-
знават добре нормативната 
уредба, свързана с избора на 
изпълнител, и поради тази 
причина при изготвянето 
на тръжната документация 
често се допускат грешки, 
отчитат от МФ по отноше-
ние на ОПАК. 

Двата доклада ще бъдат 
представени и обсъдени 
през следващата седмица 
пред Комисията по европей-
ските въпроси и контрол на 
европейските фондове.

изоставаме бавно
По ОПТП до края на 2010 
г. трябва да бъдат верифи-
цирани общо 15 млн. лв. 
по прогноза в инструмента 
за финансов мониторинг 
LOTHAR, а средносроч-
ната цел за извършените 
плащания от бюджета по 
програмата трябва да дос-
тигнат 40%. Въпреки че към 

Инфо дни по  
европрограмата
за бизнеса    
На 7 юни във Враца ще 
се проведе информаци-
онен ден по Оперативна 
програма “Конкурентос-
пособност”. Той ще бъде 
първият от поредица-
та информационни дни, 
които стартира дирекция 

“Европейски фондове за 
конкурентоспособност” в 
Министерството на ико-
номиката, енергетиката 
и туризма съвместно с 
Изпълнителната агенция 
за насърчаване на малки-
те и средните предпри-
ятия. 
Предвижда се те да бъдат 
проведени в 21 града на 
страната в продължение 
на месец. Графика за про-

веждането на кампанията 
можете да проверите на 
адрес: http://www.eufunds.
bg/docs/Info_campaign.
pdf.
По време на информаци-
онните дни лектори от 
министерството и аген-
цията, които са съответ-
но управляващ орган и 
междинното звено по 
програмата, ще запозна-
ят представителите на 

бизнеса, както и всички 
заинтересовани страни 
с условията и начина на 
кандидатстване по вече 
обявените процедури за 
предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ 
по програмата. Инфор-
мационните дни са отво-
рени за всички желаещи 
и участието е безплатно, 
уточняват организато-
рите. 

Инициатива

Аван-
сите за 

общините по 
оперативните 
програми 
може да бъдат 
увеличени и 
до 40%

момента заложените цели 
не са изпълнени, все още не 
съществува риск от загуба 
на средства, коментират в 
доклада си експертите от 
МФ. 

Основната причина за за-
бавянето в темпа на усвоява-
не по програмата е измене-

нието на координационния 
механизъм на структурните 
и Кохезионния фонд, смятат 
експертите. Промяната бе 
свързана с прехвърлянето 
на Централното координа-
ционно звено и Централния 
координационен офис от 
МФ към администрацията 
на Министерския съвет.

Риск за изпълнението на 
проектите по ОПАК се съз-
дава не само заради орга-
низацията на обществените 
поръчки, но и заради мно-
жеството предложения от 
страна на бенефициентите 
за чести смени в екипите 
по проектите, алармират от 
държавната администра-
ция.

изпълнението  
в цифри
Общо 77.4 млн. лв. са из-
платените по ОПАК към 
началото на юни, показва 
отчетът на МФ. Сумата по-
крива 100% от предвидените 
средства за 2007 и 2008 г. и 
22% от тези за 2009 г. По 
ОПТП изплатените средства 
са общо 6.4 млн. лв., което 

е 5.8% от сумата до края на 
програмния период. На го-
дишна база разплащанията 
по ОПТП са се увеличили 
с 16% по данни на МФ (вж. 
каретата).  “Изпълнението 
на програмите като цяло 
върви добре”, коментира за 
в. “Пари” Ана Михайлова, 
зам.-министър на финанси-
те. Според нея финансови 
корекции обаче със сигур-
ност ще има по отношение 
на предприсъединителните 
програми.

и опаК отива  
при Дончев?
Обсъжда се идеята дали да 
не се пристъпи към прех-
върлянето на контрола върху 
ОПАК към министъра по 
управлението на средствата 
от ЕС Томислав Дончев, каза 
за в. “Пари” Светлин Танчев, 
председател на Комисията 
по европейските въпроси 
и контрол на европейските 
фондове. Според него до 
края на месеца ще бъде по-
лучен отговор от страна на 
Европейската комисия до-
колко това е удачно. По по-

Резултати
Почти 6.5 млн. 
лв. са усвоени по 
ОПТП 

Към началото на юни 
договорените средства 
по Оперативна програ-
ма “Техническа помощ” 
(ОПТП) са в размер на 
малко над 23 млн. лв., 
което представлява 
близо 21% от общата 
сума, предвидена по про-
грамата. Проектите в 
процес на изпълнение са 
22. Изпълнението на дей-
ностите по шест от 
тези проекти е приклю-
чило и те са в процес на 
отчитане пред Управля-
ващия орган на ОПТП, 
след което ще бъде извър-
шено окончателно пла-
щане по тях.

Общата стойност 
на реално изплатени-
те средства по ОПТП e 
почти 6.5 млн. лв., което 
представлява 5.8% от 
средствата, определени 
по програма до 2013 г. 

▶

▶

Справка
Изплатени са 
77.4 млн. лв. по 
ОПАК  

От стартирането на 
Оперативна програма 
“Административен капа-
цитет” (ОПАК) към нача-
лото на юни са изплатени 
77.4 млн. лв., или 100% от 
предвидените средства за 
2007 и 2008 г. и 22% от сред-
ствата за 2009 г.

В изпълнение са 253 дого-
вора на стойност от 
малко над 137 млн. лв. Това 
означава, че близо 40% от 
средствата, предвиде-

▶

▶

ни по ОПАК, вече са кон-
трактувани.

Над 190 са приключилите 
проекти.

Към момента са отво-
рени общо 35 процедури, 
като подадените проек-
топредложения са 1299. За 
финансиране са одобрени 
265, като те са на обща 
стойност от около 150 
млн. лв.

Бенефициентите по про-
грамата са общо 231. 

През 2010 г. са подадени и 
одобрени 4 проекта, като 
към момента е сключен 
един договор с админи-
страцията на Министер-
ски съвет. 

▶

▶

▶

▶

добен начин в края на април 
отговорността по ОПТП бе 
прехвърлена на министъра 
по управление на средствата 
от ЕС. “Нямам притеснения, 
ако това се случи, но все пак 
има риск от разфокусиране 
на функциите ми”, комен-
тира за в. “Пари” министър 
Дончев. 

Опитът с прехвърлянето 
на отговорността по ОПТП 
показа, че това води до из-
вестно забавяне в темпа на 
усвояване на средствата по-
не в краткосрочен план зара-
ди техническите процедури. 
Това е и основният довод 
против подобна промяна.

Дарина Черкезова

"изпълнението на 
програмите като цяло 
върви добре”, коментира 
ана Михайлова

▶

СНИМКА МАрИНА АНгелОВА

СНИМКА еМИлИя КОСТАдИНОВА

Томислав Дончев, 
министър по  

управление 
на средствата от еС
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60 регистрации 
в Application 
Factory  
Над 60 български разра-
ботчици са се регистри-
рали за участие в кон-
курса на М-Тел за при-
ложение за мобилната 
операционна система 
Android Application 
Factory, съобщават от 
оператора. Те са подали 

повече от 10 уникални 
идеи, показва още ста-
тистиката. Конкурсът 
започна в началото на 
май, а крайният срок за 
подаване на приложе-
ния е 20 юни. Голямата 
награда за победителя 
е 20 хил. лв., а общият 
награден фонд е 30 хил. 
лв. До момента средната 
възраст на участниците 
е 24 години. 

Конкурс

Собственият персонал е 
най-голямата заплаха за 
сигурността на огромна 
част от компаниите по 
света. А и в България. За-
щото е възможно действи-
ята или бездействията на 
служителите да помогнат 
на определени недоброна-
мерени лица да се сдобият 
с най-важното за бизнеса 
ви - вътрешната информа-
ция. Било то финансова, 
продуктова или каквато и 
да било друга. Понякога 
не е необходимо дори тези 
действия да са извършени 
съзнателно - достатъчно е 
просто незнание или пре-
комерна доверчивост на 
някой от работниците ви, с 
което да се компрометира 
цялата информационна си-
гурност. Звучи плашещо, 
нали? 

тактика
„Времето на вирусите като 
най-голям проблем пред 

бизнеса отдавна свърши”, 
коментира Ранди Ейбрамс, 
директор техническо обра-
зование ESET. Компанията 
му произвежда един от 
най-популярните продукти 
за информационна сигур-
ност в България NOD32. 
Според Ейбрамс компю-
търните престъпления вече 
се извършват от професи-
оналисти, работещи в гру-
пи. Така например може 
да има специалист, който 
отговаря за разбирането на 
криптирането на мрежата 
ви, друг, който помага за 
написването на код, пре-
чещ на деинсталирането 
на определен софтуер от 
мрежата ви, и т.н. Всички 
те са управлявани от нещо 
като мениджър, ръководещ 
цялата операция. Опера-
ция, която понякога е тар-
гетирана към определена 
компания и собствената 
й мрежова инфраструкту-
ра. Точно както бизнесът 

таргетира определен 
продукт за целева гру-
па на пазара. 
Компютърните престъ-
пления вече са добре ор-
ганизиран международен 
бизнес, който не признава 
граници заради наличието 
на интернет. Заради него и 
заради информационната 
сигурност всяка компа-
ния е изправена пред още 
по-големи предизвикател-
ства. 

незнание
Понякога обаче не е не-
обходимо атаката да бъде 
външна. Дори обратното 
- в повечето случаи ком-
прометирането на инфор-
мационната сигурност се 
дължи на вътрешен човек, 
който съзнателно или не-
съзнателно помага за из-
точването на информация 
за компанията. 78% от IT 
мениджърите са готови да 
продадат вътрешна инфор-

мация за компанията, в 
която работят. „Цифрата е 
плашещо висока, но показ-
ва накъде се развива паза-
рът”, твърди Константин 
Веселинов, представител 
на ESET за България.

Има обаче и друг проблем 
- замислете се каква част 
от служителите ви са дос-
татъчно компютърно гра-
мотни, за да могат да разли-
чат правилния от phishing 
сайта? Дори и тези, които 
познават добре компютъ-
ра, на който работят, могат 
лесно да станат жертва и 
да дадат потребителското 
си име и парола на човек, 
на когото не трябва. Оттам 
нататък информацията ви 
или банковата ви сметка е 
прилежно източвана и впо-
следствие използвана или 
дори продавана на конку-
рентите ви. Подобен сцена-
рий е използван и при друга 
гореща тенденция в кибер 
атаките - т.нар. социално 

инженерство. 

обаждам се от IT 
отдела
Този модел набира скорост 
както сред бизнеса, така и 
сред потребителите. Учтив 
глас се обажда по телефона 
и съобщава: „Здравейте, аз 
съм новият служител от IT 
отдела. Имаме проблем с 
вашия акаунт и имаме нуж-
да да въведете потребител-
ското име и паролата си на 
този линк, за да отстраним 
пречката.” Със същия успех 
обаждането може да е от 
вашата банка, системата за 
електронни разплащания и 
т.н. Всъщност, може дори 
да не бъде обаждане, а мейл 
или съобщение през Skype 
или друг подобен софтуер. 
Немалко хора вече вярват 
на интернет и комуникаци-
ята чрез него им се струва 
достатъчно сигурна. И те се 
доверяват и дават потреби-
телското си име и парола. 

Сценарият на развиващата 
се след това ситуация е ясен 
и надали е необходимо да 
поясняваме, че завършекът 
й не е особено приятен. 

Паралелно с това вървят и 
скам атаките. Техният бум в 
България беше при изригва-
нето на исландския вулкан, 
след който към български-
те потребители заваляха 
писма с отчаяни молби за 
финансова помощ - дори и 
от познати мейли. „Закъсал 
съм на Хийтроу в Лондон, 
трябват ми 1500 EUR да се 
прибера. Моля те, изпрати 
ми колкото можеш на тази 
сметка, ще ти ги върна вед-
нага щом съм в София.” И 
това адресирано от някой 
контакт в мейл листата ви. 
Или сред приятелите ви 
във Facebook. Защо да не 
помогнем на изпаднал в 
беда човек? Може би това 
е първата мисъл, която идва 
на ум при получаването на 
подобен мейл или съобще-

Атака отвътре
Над 78% от IT мениджърите са готови да продадат вътрешна  
информация за компаниите си 

Реклама:
Цветелина Димитрова
tzdimitrovava@pari.bg
tel. 4395-849

Използвайте
защитен 
софтуер

Използвайте 
силни пароли.

Не използвайте една 
и съща парола 

навсякъде.

Наблюдавайте 
банковата си сметка. 

Не е задължително вие да сте ползвали 
картата си днес, за бъде открадната � може да 

е разбита база данни на банка или магазин, 
от който някога сте пазарували

Използвайте кредитни 
карти със специално 

предназначение.
Ако имате няколко кредитни карти 

с по�малки лимити, е по�добре, 
отколкото  една карта с голям 

лимит

Внимавайте за спам. 
Иначе казано мейли 

от "приятели", които молят 
за финансова помощ

Валидирайте 
плащането.

Изчакайте някой ден 
и проверете дали плащането 

не е фалшиво

Пазарувайте 
от компании, 

които можете да локализирате. 
Или поне проучете магазина, 

от който ще пазарувате



ОТКЪДЕ 
ВИ АТАКУВАТ?

Десктопи 
и лаптопи �вируси, 
вътрешни атаки, 
социални мрежи, 
забравени "дупки" 
в операционната 
система, слаби 
пароли�

Собствените 
служители, които 
не са достатъчно 
обучени или пък 
са готови да продадат 
информация

Мобилни 
устройства 
�най�вече 
смартфони�

Флаш памети Карти за достъп 
до определени 
помещения 
от офиса

Корпоративни 
безжични мрежи

Уебстраница 
на компанията ви

Свободни 
безжични мрежи 
�в кафенето 
например�

Бизнес центрове
 � например в хотели, 
изложения, летища. 
Понякога там остават
забравени документи 
или дори временни 
файлове, създавани 
от операционната 
система

WWW.

СЕКСУАЛЕН

ФИНАНСОВИ

ШПИОНАЖ

ПОЛИТИЧЕСКИ

ОСНОВНИ 
МОТИВИ 
ЗА КОМПЮТЪРНИ 
ПРЕСТЪПЛЕНИЯ

Графика: Вихър Ласков

Бизнес Технологии    23    
Четвъртък 3 юни 2010  pari.bg

Старт
Booklet 3G на 
Nokia дебютира 
до средата на юни
 
Първият нетбук на 
Nokia - Booklet 3G - ще 
дебютира официално в 
България до средата на 
юни. Устройството ще 
се продава в мрежата 
на Глобул, но цената му 
все още не е известна. 

Тайванските произво-
дители представиха 
първите си конкурен-
ти на таблета на Apple

Таблетът на Apple iPad ще 
срещне сериозна конку-
ренция в лицето на тай-
ванските производители 
MSI и Asus, които предста-
виха първите си подобни 
продукти на изложението 
Computex. Първата залага 
на операционната система 
Android, а втората на  кон-
курента Windows. Цените 
ще са по-ниски от продукта 
на Стив Джобс и компани-
ята му. 

Дебютанти
Asus продължи преуспе-
лия си при нетбуковете 
бранд Еее с най-новото 
си предложение от серия-
та Eee Pad. Устройството 
разполага с 12-инчов сен-
зорен дисплей и според 
официалното съобщение 
на компанията е „напълно 
функционален компютър, 
който може да работи като 
мултимедиен плейер, четец 
на книги, компактно PC 
и интернет устройство”. 
Процесорът на таблета е 
Intel Core 2 Duo, а операци-
онната система е Windows 
7. Таблетът ще се предлага 
и в 10-инчов вариант. 

Конкурентът на MSI пред-
стави 2 таблета. Единият от 
тях залага на Windows 7, 
а другият работи с конку-
рентната Android на Google. 
И двете устройства, нарече-
ни Wind-Pad, са оборудвани 
с 10-инчови екрани, 2 ги-
габайта оперативна памет 
и процесори Intel Atom с 
работна честота 1.6 гига-
херца. Те поддържат 3G и 
Wi-Fi свързаност и ще се 
продават от третото триме-
сечие на годината. 

Ценово предимство
„Разбираме, че потреби-
телите не искат да плащат 
над 500 USD за таблет”, 
коментират от MSI пред 
сп. Wired. „И тъй като опе-
рационната система е сред 
най-големите разходи за 
устройството, таблетът ни 
с Android ще бъде с 20% 
по-евтин от Windows вер-
сията”, твърдят от компа-
нията. 

Паралелно с двете тай-
вански компании корей-
ската Yukyung Tech пока-
за таблет с операционна 
система Android, наречен 
Viliv. Той е с 10-инчов капа-
цитивен сензорен дисплей, 
който би трябвало да е по-
добър от този на iPad. 

Развитие
И докато конкурентите на 
Apple тепърва обявяват 
плановете си да стъпят на 
пазара на таблети, iPad вече 
се радва на повече от добри 
продажби. От дебюта си 
през април устройството 
е продадено в над 2 млн. 
екземпляра, твърдят от 
компанията. 

Паралелно с азиатските 
производители американ-
ските компании от сектора 
също започват да навлизат 
активно при таблетите. Dell 
показа свое 5-инчово ус-
тройство, което ще се про-
дава във Великобритания 
от 4 юни. Устройството, 
озаглавено Streak, ще се да-
ва безплатно срещу 2-годи-
шен договор с пакет трафик 
на O2 или срещу 630 USD 
безтарифни планове.

HP обаче замрази пла-
новете си да стъпи в тази 
категория от пазара след из-
купуването на Palm. Компа-
нията трябваше да предста-
ви Slate, който е съвместен 
продукт с Microsoft. 

христо ласков

Asus и MSI ще се 
конкурират с iPad

Четец

 Тайванската Asus се присъедини в борбата срещу 
iPad със своя Eee Pad, представен на Computex 
 

▶

ние от познат. Самият той 
или тя обаче може да няма 
идея, че е някога е бил в 
Лондон, камо ли да закъса 
на летището. Просто някой 
се е сдобил с паролата му и 
използва контактите му за 
своя лична облага. 

Препиране
След изпращането на па-
ри на дадената банкова 
сметка тя е препирана от 
„мулета” - хора, които 
обикновено са набирани 
като персонал на търгов-
ско представителство на 
„голяма международна 
компания” и „отговарят за 
транзакциите й през Бъл-
гария” например. Те теглят 
средствата и ги препращат 
на реалния престъпник, 
без да знаят, че участват 
в измамна схема. И срещу 
тази си отзивчивост по-
лучават между 4 и 11% от 
прехвърлената сума. Само 
през 2007 г. през България 

по тази схема са премина-
ли 1.4 млн. лв., а още тол-
кова са заловени, показват 
данните на ГДБОП. 

Подобен сценарий може 
да се развие и в собстве-
ната ви компания - само че 
вместо да изпраща пари, 
някой ваш служител може 
да издаде потребителската 
си информация, с която из-
ползва корпоративната ви 
мрежа. Без дори да подо-
зира за това. После схемата 
е ясна. 

Къса памет
Освен за споделяне на по-
требителско име и парола 
по невнимание специали-
стите предупреждават и за 
внимателно използване на 
нови средства за достъп до 
мрежата на компанията ви. 
Знаете ли какво остава след 
вас на компютъра в бизнес 
центъра на хотела, в който 
сте отседнали за поредната 
командировка? Сядате, от-

варяте пощата си, преглеж-
дате 1-2 документа или 
презентации. И ако чове-
кът, използващ компютъра 
в този бизнес център след 
вас, има малко повече по-
знания, може да се сдобие 
с тази информация. Отдел-
но понякога хората просто 
забравят. „Случвало ми се 
е да намирам списъци със 
служители на компании и 
дори презентации на нови 
компютри в подобни биз-
нес центрове”, коментира 
Ейбрамс. 

По думите му потреби-
телите трябва много да 
внимават дори когато из-
ползват личните си ком-
пютри на публични места. 
При това не защото Wi-Fi 
мрежата в кафето може да 
се подслушва от някого. 
„Знаете ли кой гледа какво 
правите на компютъра си 
докато работите, пиейки 
кафе?”, пита Ейбрамс. Спо-
ред него смартфоните също 

стават все по-интересно 
поле за атаки на хакерите, 
заради увеличаващите се 
възможности на телефони-
те и данните, които могат 
да бъдат намерени на тях. 
Дори и Mac, считан за най-
сигурния компютър, вече е 
обект на зачестили атаки. 
„Пазарният дял на Apple 
расте непрекъснато, което 
го превръща в интересна 
платформа за атака”, твър-
ди Ейбрамс.

Статистиката за компю-
търната престъпност също 
е плашеща - над 327 млн. 
опита за разбиване на ком-
пютърни мрежи са засе-
кли от Kaspersky само за 
първите 3 месеца на 2010 
г. Цифрата е с 26.7% по-ви-
сока спрямо същия период 
на миналата година. Затова 
народната мъдрост учи: 
„Страх лозе пази.” Иначе 
казано - просто внимавайте 
малко повече. 

христо ласков

Amazon пуска  
нов Kindle през 
август
 
Най-големият онлайн мага-
зин в света Amazon ще 
пусне нова версия на чете-
ца си за електронни книги 
Kindle през август, твърдят 
източници, близки до ком-
панията. Новото устрой-
ство ще бъде с по-добър 

екран, който обаче остава 
черно-бял. Дисплеят му 
няма да бъде сензорен за 
разлика от повечето конку-
рентни продукти. Паралел-
но с това новият Kindle ще 
бъде по-тънък от предше-
ствениците си, което спо-
ред анализатори е правилна 
стратегия. Amazon предлага 
последната (засега) версия 
на Kindle и у нас на цена от 
279 USD. 

снимка ReuteRs

Устройството работи 
с процесор Atom на 
Intel, а батерията му 
издържа до 12 часа 
в режим на работа, 
твърдят от компанията 
производител. 
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Продажби

60
 хил. издания на аудиокниги, вестници и списания се 

предлагат в сайта Audible.com, който е дъщерен на 
компанията за продажби по интернет Amazon.com

▶

Цитат

“Откъде да намерим аудиокниги на 
български? Обиколка из софийски-

те книжарници показва, че единствената 
аудиокнига, която се предлага на родния 
книжен пазар, е “Шифърът на Леонардо”

“Отдавна ме интересуват аудиокнигите. Много удобни 
са за разходка, чакане, пътуване. Вместо да си вземете 5 
книги, които да ви напълнят куфара догоре, си взимате 
няколко диска с 20-30 книги на тях и си ги слушате.”

“Често попадам в задръствания на път за работа, а докато 
чакам в колата, слушам тъпи сутрешни блокове по радиата 
и безумни реклами. Обичам да чета, а шофирайки, няма 
как - аудиокнигите ми изглеждат подходящо средство 
за развлечение, докато карам в час пик по натоварените 
улици”...

...Това са част от мнения по форуми от хора, които об-
менят опит за това откъде да теглят аудиокниги или как 
да качват записи в торент тракерите. Факт е, че у нас все 
още не е популярно да се продават аудиокниги. Причината 
- специфичният характер на този продукт изисква много 
средства, от една страна, и е лесна плячка на пиратството, 
от друга. Проверка на в. “Пари” показа, че издателствата 
у нас не са готови да продават различни издания на за-
писи. 

Аудиокнигите са доста популярни в световен мащаб. 
Удобни, защото може да се слушат навсякъде - на работа, 
в колата, у дома. С появата на електронните четци модата 
на аудиокнигите е на път да затихне. У нас като всяка друга 

тенденция и тази идва със закъснение. През 90-те години 
беше популярно да се продават аудиокасети с детски 
разкази. Много деца научаваха популярни приказки, 
слушайки записи на касетофон. Развитието на този бизнес 
обаче спря дотам - в книжарниците подобен продукт 
липсва. По форуми в интернет често се дискутира откъде 
може да се намерят такива книги. И отговорът е един и същ 
- в интернет. В различни торент тракери и форуми се качват 
популярни заглавия - на български и чужди автори. 

Сайтът avtori.com е едно от местата във виртуалното 
пространство, където различни издания може да се слушат 
онлайн. Записите се качват от създателите на сайта - група 
ентусиасти, стартирали начинанието си като хоби преди 2 
години. Качват сами поезия, проза, приказки, разделят ги в 
различни категории, за да се намират лесно. Достъпът до 
записите е безплатен. Създателите му са дали възможност 
на всеки желаещ да изпрати свой запис на книга или разказ. 
За целта на avtori.com е качена програма за записване, 
която всеки може да свали. Около 70% от посещенията са 
от ученици - може би заради богатата колекция от творби 
на български автори, изучавани в училище. Останалите 
30% са хора от различни възрасти, които слушат просто 
за удоволствие. 

Записите са скъпи 
“Записът и издаването на аудиокнига са много скъпи”, каза 
за в. “Пари” Николай Дойнов от avtori.com. Оказва се, че 
техниката за правенето и обработката на записи е много 
скъпа. Затова според Дойнов издателствата се въздържат 
от подобни инициативи. Създателите на сайта обмислят 
в скоро време да започнат предлагането на записи с 
комерсиална цел. Надяват се този бизнес да потръгне, 
защото интересът към аудиокнигите у нас расте. 

Пиратство
Издателствата се въздържат от пускането на аудиокниги 
заради пиратството в интернет, каза Венка Рагина от 
издателство “Унискорп”. Разходите по наемането на 
актьори за записите, обработката и издаването няма да 
са оправдани, при положение че след това ще се пуснат 
безплатно за теглене в интернет, смята Рагина. Според 
нея погледът на издателите е насочен към електронната 
книга. В момента всички обмислят как ще навлезе този 
продукт на пазара и как ще се уредят редица въпроси 
около него - авторски права, формиране на цените, борба 
с пиратството. 

елина Пулчева

 мнение от форум, в който се качват записи на аудиокниги▶

Илюстрация: Гриша Струнджев
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